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Dóza představila nové prostory 
Rozsáhlá rekonstrukce obohati-
la středisko volného času nejen  
o velkou multifunkční hernu. 
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Rybáři promítnou svůj film
Chcete vidět záběry, které nikdo 
neviděl? Pak přijďte 12. října do 
kinosálu na film místních rybářů.

Meziříčí hostilo hasiče
Součástí hasičské soutěže 
byla i kvalifikace na Hasičskou 
olympiádu do Slovinska 2022.

Slavnosti se těší velké oblibě
Zámek se vrátil do devatenácté-
ho století, kdy vládla Leopoldina 
Lobkovicová.
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Vážení občané Velkého Meziříčí, milí sousedé,
vstoupili jsme do podzimního měsíce října, ve kterém nás čeká 
řada významných událostí.
Již 8. a 9. října proběhnou volby do Poslanecké sněmovny Par-
lamentu České republiky. O svůj poslanecký mandát budou 
v rámci 14 volebních krajů usilovat stovky kandidátů. Volby bu-
dou probíhat ve standardním čase, tj. v pátek od 14 do 22 ho-
din a v sobotu od 8 do 14 hodin. Seznam 12 místních voleb-
ních okrsků naleznete v tomto čísle Velkomeziříčska na straně  
9. Rád bych vás všechny požádal, abyste k volbám přišli a ne-
nechali jste rozhodnutí o tom, kdo bude této zemi v příštích  
4 letech vládnout, na volbě jiných.
Očkovací místo v Jupiter clubu sice již ukončilo svůj provoz, 
možnost nechat se naočkovat vakcínou proti covidu-19 „v po-
hodlí našeho města“ tu však opět bude! První kolo se uskuteč-
nilo 3. října a 24. října v čase od 10 do 18 hodin to umožní mo-
bilní očkovací tým znovu, a to přímo na náměstí v prostorách 
Jupiter clubu bez nutnosti registrace předem.
V tomto měsíci nás také čeká další jednání zastupitelstva měs-
ta. Uskuteční se 26. října od 15 hodin v koncertním sále Jupiter 
clubu. Jednání můžete sledovat i přes internet prostřednictvím 
speciálního odkazu, který před samotným jednáním naleznete 
na webu města.
Dne 28. října si připomeneme Den vzniku samostatného česko-
slovenského státu z roku 1918. Tento státní svátek se slaví již 
od 14. října 1919, a to i po oddělení Slovenské republiky 1. led-
na 1993.
U příležitosti Světového dne psoriázy neboli lupénky, který připadá 

na pátek 29. října, proběhne od 12 hodin na Fajtově kopci akce 
s názvem Puntíkový den, která má za cíl informovat veřejnost 
o povaze tohoto onemocnění. Výtěžek z akce pomůže vybraným 
rodinám s dětským pacientem uhradit ozdravný pobyt u moře. 
Přijďte, prosím, podpořit tuto úctyhodnou iniciativu místní oby-
vatelky Gabriely Doleželové a podpořte tak dobrou věc.
Letní čas se změní na zimní v neděli 31. října, kdy budeme ve 
3:00 přetáčet ručičku o hodinu dozadu. Co se týká toho přetáče-
ní ručičky o hodinu dozadu – je to už spíš takové klišé, protože 
většina elektronických zařízení, jakými jsou chytré hodinky, te-
lefony, televize a počítače si poradí se změnou času sama. Vy-
spíme se však o hodinu více – to platí stále pro všechny.
Pevně věřím, že nenastane žádná neočekávaná stavební komp-
likace a koncem měsíce října otevřeme most přes železnici v Tře-
bíčské ulici. Tím dojde k výraznému zlepšení dopravní situace ve 
městě. Ve stejné době bude také zprůjezdněna velká část ulice 
Nad Gymnáziem a znovu se otevře průjezd na Fajtův kopec.
Pokud chcete mít neustálý přehled o dění v našem městě, chce-
te dostávat čerstvé a ověřené informace o tom, co se v místě 
vašeho bydliště děje, vřele vám doporučuji si do mobilu stáh-
nout aplikaci Hlášenírozhlasu.cz, kterou jsme pro naše město 
spustili v září letošního roku. Službu se zatím rozhodlo využívat 
teprve 150 uživatelů, což je škoda, protože je to opravdu velmi 
pohodlný způsob, jak přímo do kapsy dostávat zprávy z radnice, 
informace o kulturních a sportovních akcích, plánované uzavír-
ky komunikací, odstávky vody a elektřiny nebo důležitá ozná-
mení z hlášení městského rozhlasu. Nemnoho obcí v ČR takový 
informační servis dosud nabízí, tak toho, prosím, využijte. Apli-
kaci – jmenuje se Hlášenírozhlasu.cz - stáhnete prostřednic-
tvím Google Play nebo v App Store do svého chytrého telefonu. 
Kdo se k odběru nezaregistruje prostřednictvím svého telefonu, 
může vyplnit registrační ústřižek v Turistickém informačním 
centru v budově radnice nebo požádat o asistenci dámy z re-
dakce Velkomeziříčska, které vám rády pomohou.
Závěrem chci zmínit výrazný úspěch, který se zrodil na zářijo-
vém zasedání zastupitelstva, a kterým byl splacen pomyslný 
dluh veřejnosti. Konečně jsme nalezli většinu pro odsouhlasení 
architektonického návrhu, podle kterého proběhne rekonstruk-
ce náměstí! Diskuze o tomto výběru trvala neuvěřitelných 6 let, 
a nakonec byl pro další spolupráci zvolen ten, který původní ar-
chitektonickou soutěž vyhrál. Autory jsou David Mikulášek, Filip 
Musálek a Linda Obršálová. K rekonstrukci náměstí, kterou si 
město dávno zasloužilo (a dávno měla být hotová - jen tak mezi 
námi), vede už přímý směr. Děkuji za přístup všem kolegům 
zastupitelům a těším se na nové náměstí. Cesta k němu ještě 
zhruba 2 roky projektování potrvá, ale bude!

Přeji Vám příjemné podzimní dny.
Váš starosta

Alex Kaminaras

Slovo starosty

Tajemník Městského úřadu Velké Meziříčí vyhlašuje
výběrové řízení na

 

pracovníka odboru 
správního - agendy přestupků

10. platová třída  |  na dobu neurčitou  |  Doba nástupu: IHNED
Bližší informace podá Ing. Josef Švec, tel.: 566 781 150

Přihlášky:

do 8. 10. 2021
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Je rozhodnuto. Velké Meziříčí zná podobu nového náměstí

Rekonstrukce náměstí se stala hlavním 
bodem zářijového zasedání městského 
zastupitelstva. V návaznosti na minu-
lá jednání došlo v uplynulých měsících 
k oslovení autorů prvních tří oceněných 
návrhů z proběhlé architektonicko-
-urbanistické soutěže. Ti projevili ocho-
tu pokračovat případným dopracováním 
architektonické studie. Oddělení inves-
torské činnosti velkomeziříčského úřadu 
zaslalo všem třem kolektivům poptávku 
vymezující předpokládaný obsah studie 
společně s žádostí o cenovou nabídku. 
Všichni autoři požadovanou cenovou na-
bídku poslali s odhodláním dále jednat 
o obsahu studie i její ceně.

Z představených návrhů zastupite-
lé zvolili variantu I dle přiloženého 
návrhu Ing. arch. Davida Mikuláška, 
Ing. arch. Filipa Musálka a Ing. arch. Lin-
dy Obršálové a uložili starostovi města, 
Ing. arch. Alexandrosovi Kaminarasovi, 
s autorem vybraného návrhu dále jed-
nat. „Konečně se nám podařilo uzavřít 
tuto zbytečně dlouhou zastupitelskou 
diskuzi, která trvala celých 6 let! Jsem 

za to rád, protože to znamená, že ces-
ta vedoucí k rekonstrukci náměstí je 
v tuto chvíli již konkrétní. Nyní před se-
bou máme zhruba 2 roky projektování, 
poté může fyzicky začít nutná rekon-
strukce náměstí, po které občané toho-
to města roky oprávněně volají,“ sdělil 
Kaminaras.
Současný technický stav náměstí není vy-

hovující. Nová podoba centra města se 
dotkne nejenom samotného náměstí, ale 
také sousedních ulic Radnická, Vrchovecká, 
Komenského, Kostelní a U Bašty. Zmoder-
nizované náměstí počítá s výměnou růz-
norodých povrchů, s vytvořením prostoru 
pro dopravu, společensko – kulturní vyžití 
i rekreaci, aby tak lépe sloužilo jak pro své 
občany, tak i návštěvníky.

Po 6 letech diskusí týkajících se rekonstrukce náměstí a přilehlých ulic ve Velkém Meziříčí konečně 
došlo k posunu. Zastupitelstvo města vybralo finální návrh, na jehož základě se bude pokračovat 
v přípravách této dlouho očekávané akce.
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Ze zasedání zastupitelstva města 14. září

Z jednání rady města 8. září
• Rada města schválila finance ve výši 190 000 korun na 

dofinancování organizace voleb do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu České republiky. Požadovanou částku dokry-
je Ministerstvo financí České republiky do konce letošního 
roku na příjmový účet města.

• Rada města schválila pro Základní školu a mateřskou ško-
lu Oslavice pro školní rok 2021/2022 za užívání tělocvičny 
sazbu určenou pro sportovní oddíly ve výši 250 korun za 
hodinu. Vyhověla tak žádosti o snížení nájemného v tělo-
cvičně.

• Radní souhlasili se zapojením účelově určených transferů 
přijatých na účet města v měsíci srpnu 2021 do hlavního 
rozpočtu města.

• Radní zveřejnili oznámení o přímém uzavření smlouvy 

o veřejných službách v přepravě cestujících v městské hro-
madné dopravě ve Velkém Meziříčí pro rok 2022.

• Radní schválili koupi stavby „IO 06 Prodloužení řádu splaš-
kové kanalizace“ v lokalitě Čechovy sady II za kupní cenu ve 
výši 100 000 korun a následné darování této stavby měs-
tem Svazu vodovodů a kanalizací Žďársko.

• Rada města pověřila příspěvkovou organizaci Dóza – stře-
disko volného času Velké Meziříčí realizací dopravní výcho-
vy na dětském dopravním hřišti v ulici Oslavická, a to počí-
naje školním rokem 2021/2022 a dále na dobu neurčitou 
do odvolání.

• Radní schválili finanční částku ve výši 160 000 korun na re-
alizaci zástěn pro kontejnerová stání v rámci volnočasové 
plochy Hliniště.

• Zastupitelstvo města schválilo převod dotací pro Soci-
ální služby města Velké Meziříčí ve výši 1 658 800 korun 
a 131 000 korun v rámci zvýšení příspěvku na provoz.

• Zastupitelstvo města schválilo finance ve výši 30 000 ko-
run pro Sbor dobrovolných hasičů Mostiště jako jednorázo-
vou finanční podporu na náklady spojené se soustředěním 
dětí na hasičském táboře v Křižanově o letních prázdninách 
2021.

• Zastupitelé schválili dotaci ve výši 910 000 korun na za-
chování a obnovu kulturních památek z Programu rege-
nerace plynoucí z Ministerstva kultury. Finanční částka 
662 000 korun poputuje na Luteránské gymnázium a část-
ka 248 000 korun na Starou synagogu.

• Zastupitelstvo města schválilo 56milionový úvěr 
a 12 600 000 korun z městské rezervy na investici pro akci 
Bytový dům pro seniory.

• Zastupitelé schválili finanční částku ve výši 375 000 korun 
v rámci poskytnutí finančního daru obcím postiženým tor-
nádem. Obce Lužice, Mikulčice, Moravská Nová Ves, Hrušky 
a hodonínská městská část Pánov tak obdrží 75 000 korun.

• Zastupitelstvo města schválilo finance ve výši 200 000 ko-
run na poskytnutí finančního daru rodině postižené torná-
dem v Mikulčicích.

• Zastupitelé schválili Grantový program podpory sportu pro 
rok 2022 a současně vyhlásili Výzvu k předkládání žádostí. 
Zavázali se vyčlenit při schvalování rozpočtu města Velké 
Meziříčí na rok 2022 finanční prostředky v celkové výši 
7 700 000 korun.

• Zastupitelstvo města schválilo Grantový program pro po-
skytování dotací v sociální oblasti pro rok 2022. Zavázalo 
se vyčlenit při schvalování rozpočtu města Velké Meziříčí 
na rok 2022 finanční prostředky pro sociální služby zařa-
zené do skupiny A ve výši 2 744 577 korun a pro sociální 
služby zařazené do skupiny B ve výši 617 166 korun.

• Zastupitelé schválili Grantový program Zdravé město Velké 
Meziříčí pro rok 2022, který obsahuje Výzvu k předkládá-
ní projektů, formulář žádosti, formulář závěrečné zprávy 
a čestné prohlášení. Zavázali se vyčlenit při schvalování 
rozpočtu města Velké Meziříčí na rok 2022 finanční pro-
středky v celkové výši 90 000 korun.

• Zastupitelstvo města schválilo předložené Zásady Granto-
vého programu podpory kultury.

• Zastupitelé schválili vyhlášení Výzvy k předkládání projektů 
na rok 2022 v rámci Grantového programu podpory kultury 
města Velké Meziříčí. Zavázali se vyčlenit při schvalování 
rozpočtu města Velké Meziříčí na rok 2022 finanční pro-
středky v celkové výši 700 tisíc korun na tuto akci.

• Zastupitelstvo města schválilo Integrovaný plán rozvo-
je města Velké Meziříčí na období 2021-2028. Zároveň 
schválilo dokument Akční plán na roky 2021-2022.

• Zastupitelé se zavázali vyčlenit v rozpočtu na rok 2022 fi-
nanční prostředky ve výši 4 miliony korun na dofinancování 
akce „Oprava a rekonstrukce kurtů v Areálu zdraví ve VM.

• Zastupitelstvo města vzalo na vědomí podněty a vyjádření 
občanů města nesouhlasících s realizací výstavby přecho-
du pro chodce (místa pro přecházení) v ulici Bezděkov.

• Zastupitelstvo města schválilo pokračování v přípravě 
rekonstrukce Náměstí a přilehlých ulic ve Velkém Me-
ziříčí dle Varianty I – návrhu Ing. arch. Davida Mikuláška, 
Ing. arch. Filipa Musálka a Ing. arch. Lindy Obršálové. Dále 
uložili starostovi města, Ing. arch. Alexandrosovi Kami-
narasovi, jednat s autorem návrhu a v případě dojednání 
smluvních podmínek přidělit tomuto autorovi zakázku na 
architektonickou studii v souladu s platnou směrnicí města 
o zadávání veřejných zakázek.

• Zastupitelé vzali na vědomí prezentaci studie proveditel-
nosti výstavby splaškové kanalizace a vodovodu v ulici 
Uhřínovská ve Velkém Meziříčí.

Z jednání rady města 22. září
• Radní doporučili zastupitelstvu vydat obecně závaznou vy-

hlášku města Velké Meziříčí č. 4/2021, o místním poplatku 
za obecní systém odpadového hospodářství.

• Rada města se rozhodla uzavřít smlouvu o úhradě ná-
kladů na zajištění dopravní obslužnosti s Mikroregionem 
Velkomeziříčsko -Bítešsko.

• Radní souhlasili se zapojením účelově určených transfe-
rů přijatých na účet města v měsíci září 2021 do rozpočtu 
města Velké Meziříčí.

• Rada města schválila finance ve výši 430 000 korun na pro-

jekt Pasport zeleně města.
• Radní schválili částku ve výši 85 085 korun jakožto náhradu 

od pojišťovny na opravu střechy přístřešku na hřišti v Mos-
tištích poškozenou vichřicí.

• Rada města schválila finanční dar ve výši 5 000 korun jako 
příspěvek na výdaje spojené s pořádáním slavnostního ve-
čera ke 40. výročí založení country kapely Stetson.

• Radní schválili finanční částku 205 000 korun na uložení 
kabelového vedení na náměstí sloužícího pro připojení pro-
dejních stánků na náměstí.
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Přinášíme vám novou podobu lokality U Tří křížů
U Tří křížů vznikne v příštím roce nová odpočinková a vyhlídková 
lokalita. Návštěvníky překvapí piknikovým místem s ohništěm, 
obratištěm pro vozidla nebo například informační tabulí po-
jednávající o historii poutní cesty do Netína. Nedaleko vyhlídky 
U Tří křížů naleznete také označené místo, kudy prochází 
16. poledník. Oblast se zároveň stane součástí nově vzniklé 

naučné stezky se světle modrým značením vedoucí podél řeky 
Oslavy. Radní již na srpnovém zasedání schválili finance ve výši 
130 000 korun na vypracování projektové dokumentace pro 
územní rozhodnutí a stavební povolení. O tom, jak bude revita-
lizovaná plocha vypadat, se můžete přesvědčit sami prostřed-
nictvím našich vizualizací.

Velké Meziříčí přispěje rodině v Mikulčicích
Město kromě poskytnutí finančního daru všem obcím postiženým tornádem na jižní Moravě pomůže 
také materiálně a finančně dvěma mladým lidem v Mikulčicích. O schválení nepeněžního daru již roz-
hodla na svém jednání rada města v působnosti valné hromady společnosti Technické služby Velké 
Meziříčí, nyní zastupitelé schválili finanční pomoc pro tuto rodinu.

Vedení města Velké Meziříčí společně s místostarostou obce 
Mikulčice Janem Vlašicem a tamními obyvateli vybralo mladou 
rodinu, které z novostavby rodinného domu po tornádu zůstala 
jen základová deska. Místostarosta František Smažil s radním 
Františkem Fňukalem, vedoucím střediska lesů společnos-
ti Technické služby Velké Meziříčí, navštívili zmíněnou rodinu 
a nabídli jí materiální pomoc v podobě řeziva, spojovacího ma-
teriálu a práce tesaře, kterou rodina s vděkem přijala. Finanční 
částka ve výši 200 000 korun, kterou nyní schválili zastupitelé, 
poslouží k pokrytí nákladů na novou střešní krytinu rodinného 
domu včetně okapů a svodů.

Město finančně podpoří moravské obce postižené tornádem
Velké Meziříčí rozhodlo o finanční pomoci, která poputuje k lidem postiženým živelnou katastrofou 
na jižní Moravě. Částka 375 000 korun se rovným dílem rozdělí mezi obce Lužice, Mikulčice, Morav-
ská Nová Ves, Hrušky a hodonínskou městskou část Pánov.
Neblahé události z 24. června letošního roku, kdy část oblasti jižní 
Moravy na pomezí Břeclavska a Hodonínska zasáhla živelná po-
hroma v podobě extrémní bouře s krupobitím a tornádem, zvedly 
v celé zemi ohromující vlnu sounáležitosti. Také vedení města Vel-
ké Meziříčí se rozhodlo dotčené obce finančně podpořit. Po dlouhé 
diskusi se na základě vznesených protinávrhů od zastupitelů Jiřiny 

Jurdové a Petra Veličky změnila původně zamýšlená částka pro  
4 obce z 200 000 korun na 375 000 pro 5 obcí, kdy se do seznamu 
příjemců navíc zahrnula hodonínská městská část Pánov. Každou 
zmíněnou obec tak město podpoří částkou 75 000 korun. Peníze 
poslouží na opravy zničeného majetku, zejména rodinných domů, 
veřejných staveb, zeleně i technické infrastruktury.
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Jedna z největších investičních akcí letošního roku, dlou-
ho očekávaná rekonstrukce zimního stadionu, se dostala 
do problémů. V rámci zajištění dostatečného objemu financí 
na realizaci tohoto záměru zažádalo město koncem loňské-
ho roku o dotaci u Národní sportovní agentury. Prostřednic-
tvím investiční dotační výzvy nad 10 mil. Kč usilovalo měs-

to o získání finanční podpory v maximální možné výši, tedy 
50 milionů korun. Za účelem splnění povinných dotačních 
podmínek vynaložilo vedení města přibližně 10 milionů korun. 
Po několikaměsíčním čekání na vyhodnocení žádosti ob-
drželo město informaci o celkovém zrušení dotační výzvy. 
Národní sportovní agentura vyhlásila novou dotační výzvu 
s názvem Regiony 2021, u níž oproti předchozí výzvě město 
Velké Meziříčí, stejně tak jako řada dalších měst obdobné ve-
likosti, nesplňuje podmínky.
Starosta a místostarosta města, ředitel Sportoviště VM 
včetně představitelů Horáckého hokejového klubu Velké Me-
ziříčí se společně rozhodli obrátit se na předsedu Národní 
sportovní agentury Filipa Neussera a předsedu Vlády České 
republiky Andreje Babiše s otevřenou žádostí o úpravu pod-
mínek Specifické dotační výzvy 11/2021 – Regiony 2021.
Tento dopis vyvolal jednání, které se uskutečnilo dne 9. září za 
účasti všech výše zmiňovaných. Výsledkem debaty byl příslib 
schůzky s ministryní pro místní rozvoj, Klárou Dostálovou, se 
kterou bude vedení města Velké Meziříčí ve věci dále jednat.
Předseda Vlády České republiky Andrej Babiš zavítal i do vel-
komeziříčské společnosti Agados, předního výrobce přívěsů 
v naší zemi. Součástí setkání s hlavními představiteli organi-
zace byla i prohlídka areálu.

Oprava kurtů v Areálu zdraví vyjde město na 14 milionů korun
Z letošního rozpočtu vyčlenili zastupitelé 10 milionů korun na 
opravu kurtů v Areálu zdraví, nyní vyčlenili potřebné čtyři mi-
liony z rozpočtu na rok 2022. I nejnižší cenová nabídka pře-
sáhla předpokládané náklady, proto bylo nutné dofinancovat 
plánovanou rekonstrukci. Ta se dotkne antukových hřišť. Dojde 
zejména k úpravě sportovní plochy včetně podloží. Zbudují se 

nové drenáže, závlaha kurtů, umělé osvětlení a oplocení, vznik-
ne také nový sklad a tribuna.
Zároveň je zažádáno o dotaci u Národní sportovní agentury 
v rámci dotačního investičního programu Regionální sportovní 
infrastruktura 2020 – 2024. Vzhledem k pořadí žádosti se však 
poskytnutí dotace nepředpokládá.

Radní schválili dofinancování studie rekonstrukce koupaliště

Oproti původnímu předpokladu se do zadávacího řízení za-
hrnul širší rozsah plnění pro dosažení komplexního řešení 
areálu. Konkrétně se jedná o studii proveditelnosti umístě-
ní krytého bazénu, nové dispoziční a funkční řešení areálu 
včetně etapizace a studii rekonstrukce bazénu včetně ohřevu 
vody, doplnění o zábavné prvky pro děti, vytvoření bezbarié-
rového přístupu, nového vstupu do areálu a parkovací plochy. 
Nejlepší nabídka obsahující požadované souhrnné řešení se 
vyšplhala na 1 000 000 korun včetně daně.

Zastupitelstvo města vyčlenilo v základním roz-
počtu města pro rok 2021 částku 500 000 korun  
na studii rekonstrukce koupaliště. Městská rada nyní 
schválila dofinancování této akce ve stejné výši na 
základě nejvýhodnější nabídky v zadávacím řízení.  

Premiér Babiš navštívil Kraj Vysočina. Zavítal i do Velkého Meziříčí
Ve čtvrtek 9. září navštívil Kraj Vysočina předseda Vlády České republiky Andrej Babiš. Svůj nabitý 
program zahájil účastí na jednání o možném financování rekonstrukce zimního stadionu ve Velkém 
Meziříčí, odkud dále pokračoval do místní společnosti Agados.

Na radnici se opět otevírá spotřebitelská poradna
Reklamujete? Chcete odstoupit od smlouvy? Změnit doda-
vatele energie? Potřebujete poradit ohledně nájmu? Nevíte, 
na koho se obrátit, kde hledat pomoc? Poradce ze Sdružení 
obrany spotřebitelů – asociace vám bude zdarma k dispozici 
na velkomeziříčské radnici vždy v pátek od 10 do 12 hodin.

Bezplatná poradna poskytující rady a informace v oblasti 
spotřebitelské problematiky se vrací do zasedací místnosti 
v druhém patře staré budovy po bezmála třech letech. Při 
řešení konkrétního problému si s sebou ideálně přineste 
všechny související listiny.
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Náměstí 14/16
594 01 VELKÉ MEZIŘÍČÍ
TEL.: 566 781 156

11. 9. 2021 ve 20:10 hodin řešila 
městská policie (MP) chodce, který 
přecházel po přechodu pro chodce 
v ulici K Novému nádraží na signál 
stůj. U muže naměřila hodnotu al-
koholu v dechu 2,74 promile. Za 
přestupek mu strážníci uložili po-
kutu příkazem na místě.

13. 9. 2021 v 18:55 hodin přijala 
MP od operačního střediska tísňo-
vé linky 112 oznámení, že v parku 
Čechovy sady leží bezvládný muž. 
Hlídka MP se na místo neprodle-
ně dostavila a zjistila, že se jedná 
o silně podnapilého muže, kterého 
probrala. Po zjištění totožnosti byla 
orientační dechovou zkouškou zjiš-
těna hodnota alkoholu v dechu 4,05 
promile. Na místo strážníci přivolali 
záchrannou službu. Lékař muže vy-
šetřil a rozhodl, že je schopen pře-
vozu na protialkoholní záchytnou 
stanici v Jihlavě, kam ho hlídka MP 
přepravila k vystřízlivění.

25. 9. 2021 v 04:40 hodin zjistila 
MP z kamerového systému potyčku 
osob u diskotéky Panorama. Po pří-
jezdu hlídky na místo strážníci stav 
uklidnili. Osoby byly na místě po-
učeny ve smyslu občanského soužití 
a veřejného pořádku s možnými ná-
sledky. Dále hlídka MP osoby vyzva-
la, aby se odebraly do místa svého 
bydliště. Vzhledem k tomu, že ne-
došlo ke škodám na majetku ani na 
zdraví a nedošlo k fyzickému napa-
dení, nemuselo být ze strany stráž-
níků přistoupeno k dalším úkonům.

Za uvedené období odhalila MP 128 
dopravních přestupků. Jednalo se 
především o porušení dopravního 
značení v centru města. Dále se pak 
ve všech lokalitách Velkého Meziří-
čí jednalo o porušení zákazů stání 
a zastavení, stání v křižovatkách, na 
chodníku, přechodu, zákazů vjezdů, 
stání před vjezdem a stání na sil-
niční vegetaci. Většina přestupků 
byla vyřešena pokutou příkazem na 
místě. V 11 případech byly přestup-
ky oznámeny příslušnému správní-
mu orgánu k projednání.

Z ČINNOSTI HASIČŮMĚSTSKÁ POLICIE
INFORMUJE

Nehoda tří vozidel

Nehoda motocyklu u Rudy

Požár palet

Ve středu 8. 9. 2021 
po deváté hodině 
ráno vyjeli pro-
fesionální hasiči 
ze stanice Velké 
Meziříčí společně 
s hasiči ze stani-
ce Žďár nad Sá-
zavou k ohlášené 
dopravní nehodě 
dvou osobních 
a jednoho ná-
kladního vozidla 
u obce Zahradiště.
Při nehodě byla 
zraněna jedna spolujezdkyně a byla ošetřena zdravotníky.
Hasiči po příjezdu na místo zásahu provedli zajištění místa nehody, protipožární 
opatření a řídili dopravu.
Po ukončení zásahu se vrátili zpět na své základny.

Ve čtvrtek 9. 9. 2021 před druhou hodi-
nou odpoledne vyjeli profesionální hasiči 
ze stanice Velké Meziříčí k ohlášené do-
pravní nehodě motocyklu u obce Lhotka.
Při nehodě byl zraněn řidič motocyklu.
Hasiči po příjezdu na místo poskytnuli 
zraněnému řidiči předlékařskou pomoc 
a po příjezdu ZZS pomohli s jeho trans-
portem do sanity. Dále provedli protipo-
žární opatření a zajištění místa nehody.
Následně se jednotka vrátila zpět na zá-
kladnu.

V pátek 10. 9. 2021 před sedmou hodinou večer vyjeli profesionální hasiči z Velkého 
Meziříčí společně s dobrovolnými hasiči z Měřína a Velkého Meziříčí k ohlášenému po-
žáru palet v areálu pily v Měříně.
Požár palet s uskladněným materiálem se podařilo rychle uhasit pomocí několika C proudů.
Následně bylo místo zásahu předáno majiteli a jednotky se vrátily zpět na své základny.

npor. Jiří Doležal - velitel stanice Velké Meziříčí
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Zastupitelé uvolnili peníze na bytový dům pro seniory

Na zářijovém zasedání už jen potvrdili shodu a odsouhlasili 
rozpočtové opatření, které se skládá z 56milionového úvěru 
a 12 600 000 korun z městské rezervy na investice. Finance 
z rezervy by měla poté kompenzovat předschválená dota-
ce z MMR. „Výběrová komise z MMR doporučila dotaci ve 

výši 12,6 milionu korun pro město Velké Meziříčí,“ zaznělo 
na zasedání od místostarosty Františka Smažila. Město je 
tak výstavbě blíž než kdy jindy a občané se mohou těšit na 
30 nových bytů. Bývalý internát se promění na byty zejména 
o velikosti 1+kk.

Zastupitelé schválili nový strategický dokument města

V rámci IPRM 2021 – 2028 se řeší prioritní osy:
1. Podnikání
2. Udržitelná doprava
3. Cestovní ruch
4. Město pro život
5. Udržitelný rozvoj

Zpracovatelem prioritních os 1, 3, 4 a 5 je Ing. arch. Barbora 
Zemanová Brossová a kolektiv, zpracovatelem prioritní osy  
2 je společnost UDIMO, zastoupená Ing. Petrem Macej-
kou, Ph.D. Tvorba dokumentu se zahájila v březnu roku 2019. 
Po několika setkáních v pracovních skupinách bylo vzhledem 
k nepříznivé epidemické situaci možné uskutečnit veřejné 
projednání návrhové části dokumentu s odbornou i laickou 
veřejností až v červnu roku 2021. Po zapracování připomínek, 
které z veřejného projednání vyplynuly, dokument schválili za-

stupitelé na svém zářijovém zasedání. Součástí dokumentu je 
zároveň „Akční plán na roky 2021-2022“.

Zastupitelstvo města na svém zasedání dne 11. září 2018 schválilo realizaci projektu „Tvorba strate-
gických dokumentů, zvýšení kvality a profesionalizace Městského úřadu Velké Meziříčí“ z Operační-
ho programu Zaměstnanost. Projekt se kromě jiného zaměřuje na zpracování nového strategického 
dokumentu, Integrovaného plánu rozvoje města pro období 2021 – 2028 (IPRM 2021 – 2028). Ten-
to hlavní strategický dokument vyjasňuje priority rozvoje na následujících 8 let.

Bytový dům pro seniory v ulici U Světlé dostal na zastupitelstvu zelenou už v únoru letošního roku. 
Tehdy zastupitelé podpořili záměr přestavby bývalého internátu Střední školy řemesel a služeb Velké 
Meziříčí na bytový dům pro seniory. Zároveň také souhlasili, aby město podalo žádost o dotaci u Mi-
nisterstva pro místní rozvoj ČR (MMR).

Zastupitelé odsouhlasili navýšení grantů
Grantový program podpory kultury, sportu i sociální oblasti 
se pro příští rok zvýší. Kulturní grant nabídne 300 000 ko-
run navíc, sportovní dokonce o 800 000 korun víc a sociální 
oblast si polepší o více než 300 000 korun. Všechny gran-
ty schválili zastupitelé na svém zářijovém zasedání. Dalším 
krokem bylo vyhlášení výzev, na základě kterých zájemci 
mohou žádat o finanční podporu pro rok 2022.

Sportovní grant disponuje částkou 7 700 000 korun, kultur-
ní grant rozdělí mezi žadatele 700 000 korun, sociální oblast 
získá 3 361 743 korun, jediný grant Zdravého města zůstá-
vá na stejné částce jako v loňském roce, a to na 90 000 ko-
runách.
Jak o granty žádat a jaký je poslední termín pro podání žá-
dosti, naleznete na webu města.
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OZNÁMENÍ O DOBĚ A MÍSTĚ KONÁNÍ VOLEB DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY PARLAMENTU ČR
Starosta města Velké Meziříčí podle § 15 zákona č. 247/1995 Sb., o volbách do Parlamentu České republiky a o změně a doplnění 

některých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů, oznamuje:

1. Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky se uskuteční:
v pátek 8. října 2021 v době od 14:00 do 22:00 hodin a v sobotu 9. října 2021 v době od 8:00 do 14:00 hodin.

2. Místa konání voleb a volební okrsky:
OKRSEK č. 1
volební místnost: Základní škola, Oslavická 20, VM
pro voliče hlášené k trvalému pobytu v ulicích: Bezručova, Osla-
vická, Demlova, Pionýrská, Jižní, Školní, Markova, Zdenky Vorlové
OKRSEK č. 2
volební místnost: Základní škola, Oslavická 20, VM
pro voliče hlášené k trvalému pobytu v ulicích: Čermákova, Mí-
rová, Emilie Zachardové, Zelený Kout, Habrová, Domov pro se-
niory č. p. 2160, Jedlová
OKRSEK č. 3
volební místnost: Mateřská škola VELOX, Nad Plovárnou 12, VM
pro voliče hlášené k trvalému pobytu v ulicích: Družstevní, Ná-
dražní, Hornoměstská, Pod Hradbami, Malá Stránka, Třebíčská, 
Na Vyhlídce, V Jirchářích, Nad Plovárnou, chaty č. ev. 994, 1214, 
1265, Nad Tratí
OKRSEK č. 4
volební místnost: HŠ Světlá a SOŠŘ, Hornoměstská 395/36, VM
pro voliče hlášené k trvalému pobytu v ulicích: Arch. Neumana, 
Pod Lesem, Františky Stránecké, Pod Sýpkami, Hliniště, Polní, 
Jana Zahradníčka, Skřivanova, Jihlavská, Sluneční, K Novému 
světu, Smrková, K Rakůvkám, Sportovní, Ke Třem křížům, Strmá, 
Krátká, Střední, Lesní, Tichá, Loupežník - samota, U Elektrárny, Luční, 
U Statku, Na Pískách, U Světlé, Nad Lalůvkou, Uhřínovská, Nad 
Sýpkami, Za Horou, Nová Říše, Zahradní, Obůrka, Záviškova, 
Pod Kaštany, Zelená, chaty č. ev. 52, 54, 92, 95, 97, 104, 106, 
675, 1067, 1153, 1184, 1314,1337 1338, 1353, 1369
OKRSEK č. 5
volební místnost: Jupiter club, s. r. o., Náměstí 17, VM
pro voliče hlášené k trvalému pobytu v ulicích: Fortna, Moráň-
ská, Hřbitovní, Nábřeží, K Haltýři, Náměstí, Komenského, Novo-
sady, Kostelní, Ostrůvek, Lipnice, Pod Strání, Mlýnská, Podhradí, 
Poříčí, U Vody, Poštovní, U Zlatého křížku, Příkopy, V Podloubí, 
Radnická, V Potokách, Rozkoš, Vrchovecká, U Bašty, Zámecká, 
U Cihelny, Zámecké schody
OKRSEK č. 6
volební místnost: Školní jídelna, Poštovní 3, VM
pro voliče hlášené k trvalému pobytu v ulicích: Bezděkov, So-
kolovská, Čechova

OKRSEK č. 7
volební místnost: Základní škola a Praktická škola, Poštovní 3, VM
pro voliče hlášené k trvalému pobytu v ulicích: Boční, Na Vý-
sluní, Gen. Jaroše, Nad Gymnáziem, Karla Pánka, chaty č. ev. 
98, 649, 960, 1160, 1312, Kolmá, 1323 a 1356, Krškova dům 
č. p. 2176
OKRSEK č. 8
volební místnost: Základní škola, Sokolovská 470/13, VM
pro voliče hlášené k trvalému pobytu v ulicích: Františkov, Nad 
Sv. Josefem, K Buči, Nesměř - samota, K Novému nádraží, Nová, 
Karlov, Příční, Křenice - samota, Slepá, Křižní, U Tržiště, Na 
Spravedlnosti, Ve Vilách, Nad Kunšovcem, chaty č. ev. 43, 111, 
965, 1209 a 1318, Nad Pilou
OKRSEK č. 9
volební místnost: Kulturní dům, Hrbov 34, VM
pro voliče hlášené k trvalému pobytu v obcích: Hrbov, Svařenov
OKRSEK č. 10
volební místnost: Základní škola a mateřská škola, Lhotky 42, VM
pro voliče hlášené k trvalému pobytu v obcích: Dolní Radslavi-
ce, Lhotky, Kúsky
OKRSEK č. 11
volební místnost: Základní škola a mateřská škola, Mostiště 50, VM
pro voliče hlášené k trvalému pobytu v obci: Mostiště
OKRSEK č. 12
volební místnost: Občanský výbor, Olší nad Oslavou 102, VM
pro voliče hlášené k trvalému pobytu v obci: Olší nad Oslavou

3. Voliči bude umožněno hlasování poté, co prokáže svoji totož-
nost a státní občanství České republiky (platným občanským 
průkazem, cestovním, diplomatickým nebo služebním pasem 
České republiky anebo cestovním průkazem).

4. Voliči nebude umožněno hlasování, pokud nevstoupí do pro-
stor určených pro úpravu hlasovacích lístků.

5. Voliči budou dodány 3 dny přede dnem konání voleb hlasova-
cí lístky. Ve dnech voleb volič může obdržet hlasovací lístky i ve 
volební místnosti.

Blíží se volby do Poslanecké sněmovny

Voličem je každý občan České republiky, který nejpozději 
9. října 2021 dovrší věku 18 let. Volič má povinnost proká-
zat se ve volební místnosti platným občanský průkazem, 
platným cestovním, diplomatickým, nebo služebním pa-
sem České republiky anebo cestovním průkazem. Do úřední 
obálky musí vložit pouze jeden hlasovací lístek, jinak je hlas 
voliče neplatný.
Ze závažných, zejména zdravotních, důvodů může volič po-
žádat obecní úřad a ve dnech voleb svoji okrskovou voleb-

ní komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební místnost  
do přenosné volební schránky. Na základě speciálního zá-
kona mohou volit i osoby, kterým byla nařízena izolace či 
karanténa, a to buď na vyhrazených drive -in volebních mís-
tech, v uzavřeném pobytovém zařízení sociálních služeb, 
které se rozhodnutím krajské hygienické stanice uzavřelo 
nebo do přenosné volební schránky přivezené speciální vo-
lební komisí. Bližší informace naleznete na webu Minister-
stva vnitra České republiky.

Od 8. října do 9. října 2021 se uskuteční volby do Poslanecké sněmovny České republiky. V pátek se 
volební místnosti otevřou ve 14 hodin a uzavřou ve 22 hodin. V sobotu bude možné odvolit v čase 
od 8 do 14 hodin.
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Kolony v ranní a odpolední špičce a dlouhé čekání na křižo-
vatkách. Tak vypadá doprava v našem městě v posledním 
měsíci. Proč? A nedalo se tomu alespoň částečně předejít?

Dopravní problémy mají dvě základní příčiny. Sešla se totiž velká oprava mostu 
na Třebíčské s opravou kanalizace na Oslavické a konec prázdnin, lépe řečeno – 
začátek školního roku.

Druhou příčinou je pak fakt, se kterým nikdo nic neudělá – Velké Meziříčí má pouze 
dva hlavní tahy: průjezd Praha -Brno a směr Třebíč. Pokud je jeden z těchto dvou tahů 
uzavřen, všichni musí po tom druhém.

Oprava mostu na Třebíčské ale skončí už 31. října a tím skončí i dopravní komplika-
ce. „Stavba běží tak, jak má a nic nenasvědčuje tomu, že by tento termín neměl platit,“ 
říká starosta Alexandros Kaminaras.

ČASTO KLADENÉ 
OTÁZKY:

Proč jste se začátkem školního 
roku uzavřeli ulici Oslavickou u nej-
větší školy ve městě?

Opravu kanalizace na Oslavické nedělá město. 
Dělá ji Svaz vodovodů a kanalizací Žďársko. Měs-
to naopak chtělo, aby SVAK pracoval hlavně přes 
letní prázdniny. To by bylo přece logické. Oni to 
ale zkrátka „nestihli“. Můžeme se na ně zlobit, ale 
nedá se s tím nic dělat.

Proč neotevřete ulici Nábřeží, abys-
te ulehčili přetižené Sokolovské?
Je to naopak. Na radnici přišla stížnost od 

obyvatel Nábřeží (kam je vjezd povolen pouze do-
pravní obsluze – tím se rozumí hlavně obyvatelé), že 
tudy lidé objíždí kolonu a ohrožují bezpečnost. Fak-
tem je, že Nábřeží je velice úzké a není stavěné na 
zvýšený provoz.

Proč jste vypnuli semafory na nej-
větších křižovatkách ve městě? 
Vždyť se teď na hlavní silnici 

už vůbec nedá vjet!
Na křižovatce Vrchovecká měly sema-
fory od 20. do 24. září poruchu. Vypnu-
li jsme tedy i křižovatku u Sv. Josefa, 
abychom dopravní režim sjednotili 
v celé trase. Ukázalo se, že to dopravě 
pomohlo – kolony z centra zmizely. Proto 
jsme chtěli tento stav i prodloužit, ovšem bez 
vydání kladného stanoviska dopravního inspekto-
rátu a odboru dopravy není dlouhodobé vypnutí se-
maforů mimo poruchu možné. Prověříme tedy ale-
spoň prodloužení intervalu zelené na hlavní silnici.

1

2

3

PROČ MÁME VE 
MĚSTĚ KOLONY?

OPRAVA MOSTU
neprůjezdná Třebíčská ulice

STAVBA SKONČÍ
31. ŘÍJNA

SVĚTELNÉ KŘIŽOVATKY, 
KTERÉ BRZDÍ PROVOZ.

Když byly semafory 
vypnuté, dopravě na 

hlavním tahu to hodně 
pomohlo. Lidé ale na 

druhou stranu museli čekat 
ve vedlejších ulicích.  

Opravu mostu, která ma na svědo-
mí největší potíže, město zahájilo hned 
s letními prázdninami. „Chtěli jsme co 
největší část práce udělat v době, kdy 
lidé nemusí své děti vozit do škol,“ vy-
světlil starosta Kaminaras a dodal: 

„Stejně tak jsme chtěli po SVAKu, aby 
kanalizaci na Oslavické opravil o prázd-
ninách, protože jde o příjezd ke dvěma 
velkým školám. Jejich projektant ale 
neodevzdal práci včas a tak naše snaha 
přišla vniveč. Samozřejmě, že nám to 
způsobilo tyto dopravní potíže. Je to ale 
bohužel něco, na co nemá město vliv.“

Hlavní trasy městem,
po kterých musí projet
všichni, kdo vezou děti do škol
na Oslavické a Školní

Opravy silnic, mostů a kanali-
zací se musí vždy provádět za 
provozu. Uzavírky tedy nikdo 

nedělá samoúčelně a jaksi „naschvál“, jen 
to bez nich nejde. Ale problémy skončí 
a po nich budeme mít všichni odměnou – 
opravenou ulici.

FACEBOOK K SEMAFORŮM

OPRAVA 
KANALIZACE

provádí SVAK

STAVBA SKONČÍ
V LISTOPADU
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Dóza slavnostně otevřela nové prostory
Šedé stolky, tyrkysové židle, žluté se-
dačky. Rozšířené prostory přivítaly 
první návštěvníky. Stalo se tak 23. září 
v rámci Dne otevřených dveří. „Když 
jsme jako rada města měli možnost 
do procesu rekonstrukce vstoupit, tak 
bylo hotovo napůl. Byl zahájen projekt, 
ale nebyla jasná podoba interiéru. Jsem 
rád, že jsme se o tom začali s paní ředi-
telkou Vidlákovou bavit v pravou chví-
li a že jsme do toho mohli promluvit 
i prostřednictvím úpravy návrhu paní 
architektky Uchytilové. Výsledek mů-
žete dnes vidět sami,“ uvedl před slav-
nostním přestřižením pásky starosta 
města Alexandros Kaminaras.
Rozsáhlá rekonstrukce prostoru býva-
lého řeznictví přinesla místo pro neru-

šenou tvůrčí činnost a pohodlné trávení 
volného času příchozích návštěvníků. 
Architektka Eva Uchytilová připravila 
nápaditý, funkční a vkusný návrh in-
teriéru. Všechny nově rekonstruované 
místnosti propojuje jednotný styl se 
zachováním společných prvků – bez-
bariérovosti, bezpečnosti a prostorové 
a vizuální čistoty.

Multifunkční prostor, také zvaný jako 
herna, nabídne velké množství využití 
od tanečního sálu, přednáškové míst-
nosti až po různé pohybové a relaxační 
aktivity. Dominantním prvkem se stala 
velká zrcadlová stěna. V menší míst-
nosti zavládnou děti s hudebními ná-
stroji nebo šachisté. Kvalita vzdělávání 

povýší také díky rovnoměrnému osvět-
lení a výborným zvukovým podmínkám.
Bezbariérový přístup do budovy pří-
stupné z Komenského ulice zajistí ram-
pa umístěná ve dvorním traktu. „Velká 
multifunkční místnost je asi největším 
přínosem, jsme vděční za bezbariéro-
vost a za nové sociální zařízení, které 
můžeme využít i při pobytu na našem 
venkovním plácku,“ vyzvedla další z vý-
hod přestavby ředitelka Dózy Alena Vi-
dláková. Dóza je centrem volného času 
pro všechny věkové skupiny obyvatel 
Velkého Meziříčí a okolí. Nabízí nepře-
berné množství zájmových kroužků 
a volnočasových aktivit.
Neváhejte a navštivte příjemný kolek-
tiv pracovnic Dózy.

V rámci území podél řeky Balinky by v budoucnu mohla vznik-
nout nová odpočinková lokalita, která by významnou měrou 
přispěla ke zlepšení životních podmínek při středu města. In-
spirací pro možné využití lokalit Svit a Palouky se stanou ná-
vrhy studentů fakulty architektury Českého vysokého učení 
technického v Praze, kteří se na sklonku září přijeli osobně 
seznámit s danou oblastí. 
Bezplatnou spolupráci s fakultou v rámci zimního semestru 
dohodl starosta města Alexandros Kaminaras jakožto bývalý 
absolvent této univerzity. „Budoucím architektům poskytne-
me podporu při zpracování tématu a nabídneme jim tolik po-

třebnou praxi. Na oplátku očekáváme inspirativní návrhy pro 
rozvoj města,“ sdělil Kaminaras. Do města zavítalo 18 stu-
dentů společně s vedoucím ateliéru doc. Ing. arch. Radkem 
Kolaříkem. Po odprezentování tématu došlo jak na prohlídku 
předmětného území, tak i dalších dominant města.
Ideové studie budoucí architekti vyhotoví do poloviny ledna 
příštího roku. Přibližně v této době je plánována také pre-
zentace jednotlivých projektů ve Velkém Meziříčí za účasti 
veřejnosti. Součástí by se mohla stát i výstava všech zpraco-
vaných projektů ve veřejném prostoru. 

Do Meziříčí zavítali studenti architektury. Sbírali podklady pro semestrální práci
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Místostarosta přivítal letošní občánky
Slavnostního uvedení do ži-
vota ve městě se zúčastnilo  
25 občánků narozených na za-
čátku letošního roku. Novoroze-
né děti přivítal v sobotu 18. září 
místostarosta města František 
Smažil. „Příchod dítěte dává va-
šim životům zcela nový smysl. 
Přináší vám nejen radosti, ale 
také odpovědnost. Odpovědnost 
za výchovu a všestranný rozvoj 
vašeho dítěte,“ uvedl Smažil ve 
své úvodní řeči. Rodiče kromě 
gratulací obdrželi od města fi-
nanční i věcný dar včetně květiny 
pro maminky. Hudební doprovod 
zajistil absolvent místní základní 
umělecké školy Petr Štipák. Příští 
vítání občánků plánují matrikářky 
na konec října.

Přivítaní občánci:
Vít Hekrdla
Ella Materna
Petr Navrátil
Karla Černá
Bára Fousková
Radek Homola
Erik Paľov
Marek Požár
Alex Sodomka
Hektor Sovák
Tereza Šebová
Meda Uher
Madlen Bartlová
Kristýna Benešová
Sebastien Daněk
Luděk Kozel
David Rykr
Lukáš Šimeček
Katarina Kříbalová
Otakar Kudílek
Magdaléna Moroňová
Matěj Motyčka
Damián Patloka
Natálie Patrasová
Adriena Ráčková
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„Leopoldina Lobkovicová prožila skoro celé 19. století, proto má tu 
moc nás tímto stoletím provést,“ tak zněla na pódiu úvodní slova 
z úst moderátora.
K poslechu hrála staročeská kapela i flašinetáři a po nádvoří se 
procházely ženy v dobových kostýmech. První přehlídka zahrno-
vala zejména denní šatstvo, druhá přehlídka večerní róby. Zajíma-
vostí byl průřez obdobím, kdy se diváci dozvěděli vždy nějakou po-
zoruhodnost. Například z počátku století se dámy skrývaly před 
sluncem, protože opálená kůže byla symbolem pracujícího lidu. 
Zaujetí dávali najevo všichni, především však malé slečny v publi-
ku, které obdivovaly styl a dokonalost tehdejších dam. Na pohád-
ku O chytré kmotře lišce se těšili nejmenší, a rodiče tak měli chvíli 
pro sebe, kterou často využili k ochutnávce kávy v Čokoládové ka-
várně. Na nádvoří bylo možné kromě občerstvení zakoupit třeba 
šperky. Nejednoho návštěvníka přilákala střelnice nebo výstava 
dobových hasičských uniforem.
Hasiči na každém kroku signalizovali propojení letošních histo-
rických slavností se 150. výročím od založení hasičského sboru 
v Meziříčí, který byl prvním českým sborem svého druhu na Mo-
ravě. Historická hasičská technika se vyřádkovala v zámeckém 
parku a její provozuschopnost překvapila leckterého obdivovatele. 
Mimo venkovní program se nabízela i možnost prohlídky expozic 
muzea nebo krásného výhledu z jinak nepřístupné terasy zámku.

Zámek se přenesl do druhé poloviny devatenáctého století
Kapela Švejk Band, kejklíři, módní přehlídka 
i pohádka. Takový byl program letošních histo-
rických slavností v sobotu 4. září na velkomezi-
říčském zámku. Ústředním tématem bylo Mezi-
říčí za časů Leopoldiny Lobkovicové.
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Dny zdraví vyzdvihly přírodu
Zdraví hledej v přírodě, tak zněl slogan letošního ročníku Dnů 
zdraví ve Velkém Meziříčí. Náměstí zaplnily 7. září stánky s re-
gionálními potravinami, bylinkami, mléčnými výrobky a dalšími 
produkty. „Děkujeme pořadatelům, v čele s panem inženýrem 
Švecem, kteří společně se Zdravým městem tuto akci každo-
ročně pořádají,“ zahájil program a ocenil organizátory místosta-
rosta města František Smažil. Na pódiu se vystřídalo vystoupe-
ní pro děti s přednáškou Není olej jako olej. Hudebně zábavné 
vystoupení předvedla pro malé diváky známá dvojice Vanda 
a Standa. Přednášku vedl lisař kmínového oleje, Karel Jonák.
Kromě bohaté nabídky kvalitních produktů si mohli návštěvníci 
nechat změřit tlak nebo hladinu cukru v krvi. Děti se vyřádily ve 
výtvarné dílničce nebo zkoušely vyluštit spletité kvízy. Zaplně-
nost náměstí vypovídala o zájmu občanů své, a proto koordiná-
toři ze Zdravého města akci slibují i napřesrok.

Záchranáři předvedli ukázky zásahů
Školáci zavítali v rámci výuky na Náměstí, kde se ve čtvrtek 
9. září odehrál šestý ročník Dne záchranářů. Mimo hojného po-
čtu žáků přišla široká veřejnost se zájmem o ukázky techniky 
a zásahů. Obojí předvedly složky Integrovaného záchranného 
systému Kraje Vysočina. Úvodních slov se ujali oba představite-
lé vedení města, zástupci Zdravotnické záchranné služby Kraje 
Vysočina, Hasičského záchranného sboru Velké Meziříčí, Policie 
ČR, Městské policie Velké Meziříčí a BESIPu Kraje Vysočina.
První ukázka upozornila na důležitost chráničů a vhodné-
ho oblečení. Simulovaná dopravní nehoda motorkáře vedla 
k poranění jeho páteře. K zásahu se sjeli výjezdové skupiny 
složek Integrovaného záchranného systému Kraje Vysočina, 
a společně tak ukázaly, jak funguje moderní setkávací systém 
tzv. rendez -vous. Hasiči poté předvedli zásah při úniku nebez-
pečných látek a policisté se vyřádili na pachateli se svými skvěle 
vycvičenými psy. Sednout si do policejního nebo hasičského auta, 
podívat se na vybavení sanitky nebo vyzkoušet pevnost límce 

mohli všichni přítomní a hlavně pozvaní žáci. Za organizaci Dne 
záchranářů děkujeme koordinátorům ze Zdravého města Velké 
Meziříčí v čele s vedoucím správního odboru Josefem Švecem.

Jaký byl první školní den? Plný dojmů

Na základní školu v Mostištích nastoupilo 12 nových žáčků. 
V rámci slavnostního zahájení školního roku uvítala všechny pří-
tomné ředitelka školy Jitka Dobrovolná a předala slovo starostovi 
města Alexandrosovi Kaminarasovi, který čerstvým prvňáčkům 
popřál hodně úspěchů a spoustu příjemných zážitků v nově na-
stalé etapě jejich života. Starší žáci doplnili program zahájení 
recitováním básní a zpěvem s hrou na kytaru. Na závěr obdrželi 
noví žáčci uvítací list včetně věcných pozorností.
Základní školu Sokolovskou bude od nynějška navštěvovat  

25 prvňáčků, z toho 16 chlapců. Slavnostně je přivítal ředitel 
školy Karel Kaštan, který začal velkou pochvalou, protože žáci 
na jeho otázku reagovali rovnou zdvihnutím paže. Slovo předal 
místostarostovi města Františku Smažilovi. „Sešli jste se v první 
třídě, kde máte šanci získat nové kamarády. Věřte tomu, že přá-
telství ze základní školy mnohdy přetrvá celý život,“ přál Smažil. 
Ředitel školy před odchodem uvedl třídní učitelku Pavlínu Ond-
ráčkovou slovy: „Příštích pět let vás povede skvělá třídní učitelka.“ 
Děti si od Kraje Vysočina jako dárek odnesly bezpečný kufřík.

Slavnostní zahájení školního roku si prvňáčci užili i se svými rodiči. Epidemie připravila budoucí žáky 
o zápis, ale prvního školního dne už se mohli účastnit s rodinou. Do lavic ve Velkém Meziříčí usedlo 
123 žáků, v Mostištích 12 a ve Lhotkách 4. Svoji novou životní etapu tak zahájilo 139 prvňáčků prah-
noucích po nových zážitcích.
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„Také letos nám do průběhu festivalu zasáhla protikovidová opat-
ření, která mimo jiné znamenala, že jsme, stejně jako loni, museli 
festival přesunout z tradičního června na začátek září,“ připo-
mněl ředitel festivalu Milan Dufek s tím, že kovid znamenal i mír-
ně nižší návštěvnost. „Tak, jak lidé obecně přestali chodit na kul-
turu a do společnosti, i my jsme zaznamenali nevelký, ale přesto 
citelný pokles zájmu diváků,“ doplnil Dufek. Festivalový program 
letos navštívilo 1360 zájemců, doprovodný kulturní program pak 
825 lidí.

Hlavním letošním festivalovým tématem byla věda a umění. 
Téma pak ve svých přednáškách rozvinuli mezi dalšími 37 před-
nášejícími například Jiří Grygar, Ivo Medek, Miloš Štědroň nebo 
architekt Tomáš Jiránek. Návštěvníci festivalu také letos poprvé 
mohli posedět s přednášejícími ve filozofické kavárně, nebo se 
zúčastnit podcastu naživo. K festivalu se také poprvé připojily 
i dvě místní restaurace, které lidem nabídly speciální festivalové 
menu.

Evropský festival filozofie letos navštívili i významní hosté 
z akademické sféry i veřejného života. Slavnostního zahájení se 
zúčastnil například předseda vědecké rady AVČR Pavel Baran, 
ředitel Filosofického ústavu AVČR Ondřej Ševeček, děkan FF MU 
v Brně Milan Pól. Na vernisáž výstavy České ceny za architekturu, 
která byla součástí festivalového programu, přijel i předseda Se-
nátu Miloš Vystrčil a hejtman Vysočiny Vítězslav Schrek.

Jubilejní patnáctý ročník Evropského festivalu filo-
zofie už je minulostí. Přinesl sebou 27 přednášek, tři 
koncerty, dvě filmová představení, dvě výstavy, di-
vadlo pro děti a historickou módní přehlídku. A také 
křest unikátní publikace o festivalu samotném.

PATNÁCTÝ FESTIVAL FILOZOFIE PŘINESL NOVINKY 
I TRADIČNÍ PŘEDNÁŠKY KNIHA A FILM K PATNÁCTÉMU 

VÝROČÍ FESTIVALU
V rámci jubilejního ročníku Evropského festi-
valu filozofie natočil Jiří Michlíček dokumen-
tární film nejen o jeho historii, ale i o pohle-
du lidí kolem festivalu na naše město a jeho 
vztah ke vzdělanosti. Dokument můžete vidět 
na facebookové stránce @festivalfilozofie

Ředitel festivalu Milan Dufek vydal knihu Filozofie pod mostem, která 
mapuje dosavadní historii jednotlivých ročníků a hlavně přináší au-
tentické texty přednášejících a dalších účastníků. Kniha je v prodeji 
nejen na programovém oddělení Jupiter clubu, ale i v informačním 
centru a v oficiálním městském e -shopu eshop.velkemezirici.cz.eshop.velkemezirici.cz.

Přednáška ve velkém sále Jupiter clubu

Jednou z letošních novinek byla filozofická kavárna

Ukázka z knihy Filozofie pod mostem

Doprovodný program: koncert Rangers

Doprovodný program: modní přehlídka

Doprovodný program: 
České vokální kvarteto
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Druhý ročník Velkomeziříčských hodů, tentokráte zvaný 
2. Velkomeziříčské slavnosti vína a jídla, přilákal do města 
spoustu gurmánů. Kýtu na rožni, moderní burgery, sendviče 
nebo dokonce sushi a japonskou kuchyni, to vše mohli pří-
chozí ochutnat. Atmosféru hodového veselí dotvořily stánky 
s kvalitním vínem z Moravy a tradičním burčákem. O kulturní 
program se postaral folklórní soubor Horáčan a kapela Lho-
tár. Večerní zábava vyvrcholila koncertem místní hudební 
formace ROCK: Adriana.

Velkomeziříčské slavnosti vína a jídla přilákaly davy návštěvníků

Káva od srdce získala pro Sabinku 227 475 korun
Charitativní projekt Skautů z Velkého Meziříčí pomohl malé 
Sabince s dětskou mozkovou obrnou. Všichni, kteří se zú-
častnili dobročinného projektu v podobě kavárny, dohroma-
dy přispěli na speciální ortézy a rehabilitace neuvěřitelnou 
částkou 227 475 korun. „Je nám nesmírnou ctí, že může-
me po víkendové Kavárně předat malé Sabince s dětskou 
mozkovou obrnou takovou nádhernou částku. Využije ji na 
nákup nových ortézek, které jí umožňují chůzi, a na pobyty 
v lázních. Moc děkujeme všem, kteří nám pomohli s přípra-
vou, a všem, kteří nás navštívili. Tak snad zase za rok,“ říkají 
s vděkem Skauti z Velkého Meziříčí.

Filozofování pod mostem knižně
Patnáct let je dost dlouhá doba na to, aby člověk při opakované 
činnosti vypadl z tempa, uvolnil styl a začal zapomínat, jak si 
původně počínal. Evropskému festivalu filozofie ani po ukon-
čení letošního jubilejního ročníku nic takového nehrozí. Našel 
upřímnou podporu akademických pracovišť i regionu, pro-
gramový výbor festivalu vytrvale dbá na aktuálnost i úroveň 
přednášejících a jeho ředitel uplynulých 15 ročníků svědomitě 
pojistil také proti ztrátě paměti. Jak? Zpracováním a vydáním 
čtyřsetstránkového svazku nazvaného „Filozofie pod mostem“.
Nejde o filozofický spis ani o přísně chronologickou kroniku. Kni-
ha je spíše zevrubným ohlédnutím a poctivou připomínkou festi-
valového dění v letech 2007-2021. Milan Dufek není výhradním 
autorem, ale obeznalým průvodcem a editorem, jenž dokázal do 
knihy autorsky zapojit reprezentativní vzorek lidí, kteří za festi-

valem stáli či stojí. Někteří aktivní účastníci tak představují obsah 
jednotlivých ročníků, jiní poodhalují svou životní filozofii nebo se 
vyznávají z osobního vztahu ke královně humanitních věd. Stra-
nou pozornosti nezůstává ani pestrý doprovodný program a jeho 
početní aktéři. Slovem se výběrově připomínají ta nejvytrvalejší 
a nejvýznamnější tělesa, ale bohatá obrazová dokumentace za-
znamenává i bezpočet zdejších umělců.
Je zřejmé, že se Milan Dufek osvědčil nejen v roli ředitele fes-
tivalu, ale i v úloze jeho dokumentátora. Díky jeho práci máme 
příležitost na sérii festivalových ročníků nejen vzpomínat, ale 
můžeme o nich také číst a k jejich myšlenkám a jedinečné at-
mosféře se opakovaně vracet. Význam zdařilého dokumentu 
bude s odstupem let jenom růst!

Martin Štindl
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Jak dál s náměstím?
Začínáme s přípravou vítězného návrhu 
obnovy náměstí ve Velkém Meziříčí.
Tomuto rozhodnutí předcházela půlroční 
diskuze, kterou si dovolím ve stručnosti 
shrnout.
Dne 13. dubna byl projednáván na zastu-
pitelstvu města koaliční návrh ve smyslu, 
nemůžeme -li se domluvit, zda se má do-
pracovat „jednička“ nebo „dvojka“, pod-
pořme návrh, který se v soutěži umístil na 
místě třetím. Společně s Ivanou Bíbrovou 
jsme podpořili protinávrh opozice, aby 
byly dopracovány všechny tři oceněné 
studie. Tento krok otevřel znovu diskuzi.
Dne 1. června na schůzi místního sdružení 
ODS byl přijat mimo jiné i návrh na postup 
zastupitelského klubu To pravé Meziříčí ve 
věci hlasování o rekonstrukci náměstí. Od 
té chvíle jsem měl jako předseda místní-
ho sdružení ODS jednomyslně podpořený 
mandát jednat napříč politickými subjek-
ty o možnostech pokračování projektové 
přípravy náměstí dle vítězného návrhu.
Pokud by se mi nepodařilo dojednat po-

třebnou většinu zastupitelů, byl jsem vá-
zán hlasovat pro návrh číslo tři. Do zase-
dání zastupitelstva dne 14. 9. 2021 jsem 
jednal téměř se všemi zastupiteli osobně. 
Děkuji především Ivaně Bíbrové, která mi 
mnohá jednání zprostředkovala. Všichni 
víme, kolik příběhů se okolo náměstí již 
objevilo. Ačkoli byla jednání dle očekávání 
složitá, byla také otevřená, bez předsud-
ků, konstruktivní a věcná.
Během debat s kolegyněmi a kolegy ze 
zastupitelstva jsem si dovolil navrhnout 
postup v přípravě aktualizace studie, kte-
rý je založený na transparentnosti a ote-
vřenosti: Zastupitelstvo by delegovalo 
do nově vzniklé pracovní skupiny z kaž-
dého politického subjektu svého zástup-
ce. Vznikla by tak skupina 9 zastupitelů 
včetně starosty města. Ta by sepsala po-
žadavky na aktualizaci návrhu. Za pomoci 
přizvaných úředníků města, by tak byl za-
jištěn co nejrychlejší postup přípravy do-
kumentace. To vše na základě koncensu.
V dotačním období 2021 – 2027 je re-

álné dosáhnout na finance na realizaci. 
Důraz je v těchto dotačních titulech mimo 
jiné kladen i na tzv. modrozelenou infra-
strukturu -rozumné nakládání s dešťový-
mi srážkami, zastoupení vegetace, vodní 
prvky a technologická opatření vedoucí 
k dlouhodobé prosperitě živé vegetační 
složky náměstí.
Nové náměstí bude sloužit nám všem. In-
ženýrské sítě a povrchy jsou ve špatném 
stavu. Máme možnost získat nemalé fi-
nance na realizaci. Ale nejdůležitější je 
nová kvalita centra města, která pozitivně 
ovlivní všechny občany i občasné návštěv-
níky a dlouhodobě jim zlepší život. Nebuď-
me prosím lhostejní ke kvalitě veřejného 
prostoru – týká se nás všech. Zkušeností 
v našem kraji je skutečně mnoho – opra-
veno je již náměstí ve Velké Bíteši, v Ha-
vlíčkově Brodě, v Třešti, ve Žďáře nad 
Sázavou, v realizaci je třebíčské náměstí, 
v projektové přípravě jihlavské náměstí. 
Těšme se na naše uzdravené srdce města.

Petr Velička, radní

Náměstí a my
Když jsem před třemi roky zvažovala, jestli 
mám znovu kandidovat do zastupitelstva 
města, ovlivnilo mé kladné rozhodnutí 
místní referendum o vítězném architek-
tonickém návrhu na Náměstí a přilehlé 
ulice a rovněž setkání s lidmi, kteří pod-
porovali a respektovali oceňované návrhy 
vybrané nezávislou porotou v anonymní 
architektonicko -urbanistické soutěži ve 
Velkém Meziříčí.
Po komunálních volbách ustanovené ve-
dení města podporovalo tým architektů, 
který se umístil na druhém místě. Politic-
ká jednání o Náměstí v nově vzniklé koalici 
v únoru 2020 uvízla na mrtvém bodu – ví-
tězný návrh neměl dostatečnou podporu 
12 hlasů, a tak na jaře 2021 byl podporo-
vateli rekonstrukce náměstí představen 
zastupitelstvu třetí oceněný návrh, který 
se stal možnou variantou smíru.

Jako jedna z těch, kteří oslovovali místní 
občany a vysvětlovali jim, proč je důleži-
té vyhlásit referendum a podpořit vítěze 
soutěže bez ohledu na politické půtky, 
jsem ale nedokázala přijmout myšlenku, 
že třetí návrh je stejně kvalitní jako návrh 
první, neboť tato soutěž by pro mě ztratila 
smysl.Uvítala jsem tedy usnesení, které 
navrhla opozice v dubnu, že budou dopra-
covány všechny tři oceněné studie. Zno-
vu se totiž otevřela možnost diskutovat 
se zastánci „jedničky“ i „dvojky“. V červnu 
bylo všem zastupitelům jasné, že kvůli 
novým informacím o aktuálním špatném 
stavu kanalizace, vodovodu, chodníků 
a další infrastruktury musí být v září vy-
brána jen jedna studie k dopracování.
Z náročných až pětihodinových jedná-
ní, které jsem vedla já anebo jsme vedli 
společně s Petrem Veličkou s některými 

zastupitelkami a zastupiteli z ČSSD, KDU-
-ČSL a z Meziříčského fóra, vyplynuly 
věcné argumenty a požadavky na nové 
náměstí. Diskutovali jsme bez emocí, s re-
spektem a se snahou hledat nová řešení 
sporu.
Na zářijovém zastupitelstvu města bylo 
13 hlasy schváleno usnesení na dopra-
cování a aktualizaci studie na rekonstruk-
ci náměstí vítězného architektonického 
týmu z Brna. Pro mě nečekaný zázrak.
Děkuji všem zastupitelkám i zastupitelům 
města za ochotu naslouchat, věnovat svůj 
čas k uzavření této komplikované etapy 
a chuť znovu diskutovat o Náměstí, pro 
které chceme všichni jen to nejlepší. Dě-
kuji Petrovi Veličkovi za podporu a odhod-
lání pokračovat ve zdánlivě beznadějných 
jednáních.

Ivana Bíbrová, zastupitelka města

To pravé Meziříčí vydalo prohlášení k rekonstrukci Náměstí
To pravé Meziříčí děkuje zastupitelstvu města za rozhodnutí 
opravit Náměstí dle vítězného návrhu architektonické soutěže 
z roku 2016.
Čekají nás nyní společné přípravy projektu a věříme, že budou 
probíhat ve stejné atmosféře vzájemného respektu, v jaké probí-
hala jednání před klíčovým úterním hlasováním 14. 9. 2021. Věří-
me, že výsledek diskusí o aktualizaci studie a projektové přípravě 
bude konsensuální. Věříme, že všech 23 minulých, současných 
i budoucích zastupitelů města se bude spolu s veřejností moci 
účastnit slavnostního otevření zrekonstruovaného náměstí.
Délka projektové přípravy a stavby záleží totiž jen na nás 23 za-
stupitelích a postupu vedení města. Je důležité, aby architekti 
i následní projektanti měli maximální podporu a důvěru zastu-
pitelstva a zastupitelstvo důvěru občanů, protože, jak všichni 
víme, opravit se to opravdu musí.

TPM
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Vaši zkušenost a fl exibilitu zaplatíme!

Draka Kabely, s.r.o. 
Velké Meziříčí

tel.: 601 358 131

Náborový příspěvek
50 000 Kč pro zkušené
20 000 Kč pro začínající

HLEDÁME
OPERÁTORY

VÝROBY

V Drace nejste novou tváří. Jaká byla vaše cesta k současné funkci 
jednatele?
Dnes už mohu říci, že svoji úspěšnou kariéru jsem zahájil na pozici operátora 
výroby kabelů v roce 2001. 
Postupně jsem se vypracoval na středně manažerské pozice v oblastech kvality 
a produktového managementu. 
V roce 2013 se mi naskytla možnost pracovat pro jinou společnost, kde jsem se 
podílel na zavádění nových projektů pro německé automobilky. Své zkušenosti 
jsem pak mohl využít při návratu do společnosti Draka Kabely, s.r.o., a podílet 
se díky tomu na přesunu výroby z Francie do České republiky. Potom jsem řídil 
několik projektů na Filipínách a v Mexiku a poslední výrobní pozicí, na které 
jsem působil, byl manažer procesního inženýringu.
V roce 2020 jsem se přihlásil do výběrového řízení na funkci výrobního ředitele. 
Tuto pozici zastávám od 1. 1. 2021 a zároveň jsem jedním z jednatelů společnosti, 
v čemž následuji svého předchůdce Milana Orla, který teď působí v zahraničí.

Změnilo se pod Vaším vedením ve fi rmě něco?
V této turbulentní době pokračující pandemie Covid-19, nedostatku výrobních 
surovin a kvalifi kované pracovní síly se nám podařilo velice efektivně zvládnout 
první polovinu roku 2021, a i proto jsme mohli našim zaměstnancům navýšit 
mzdy nad rámec plánované částky, zavést několik dalších fi remních benefi tů 
a zvýšit příspěvek na životní a penzijní pojištění. 

Co se změnilo, když se Draka stala součástí Prysmian Group?
V letošním roce to bude už 10 let od této akvizice, a je tedy velice těžké to ob-
jektivně zhodnotit. Nyní jsme již plně zapojeni do této skupiny a důležité je, že 
jsme stále vnímáni jako jeden z nejlepších výrobních závodů ve střední a vý-
chodní Evropě. To potvrzuje i to, že v lokálním managementu není žádný za-
hraniční kolega, ale naopak naši kolegové se stávají top manažery v ostatních 
zemích.  

Stále hledáte nové zaměstnance. Znamená to, že pořád rostete?
Ano, nyní pracujeme na několika zajímavých projektech, které v roce 2022 za-
jistí pro náš závod ve Velkém Meziříčí vyšší profi tabilitu a desítky pracovních 
příležitostí především v dělnických profesích. 

Proč by lidé měli chtít pracovat právě v Drace? 
Naši zaměstnanci, dokonce i na dělnických pozicích, mají možnost karierního 
a osobního růstu, a to nejen v rámci České republiky. Mohou také zkusit pracov-
ní pobyty v našich výrobních závodech ve střední a východní Evropě. Pokud je 
neláká karierní postup nebo zahraniční pobyt, lze u nás najít stabilní zaměstná-
ní, přátelské prostředí, otevřenou komunikaci a v případě proaktivního přístupu 
a určité fl exibility i velice zajímavé platové ohodnocení.

Z operátora výroby kabelů jednatelem závodu
Rozhovor s jednatelem společnosti Draka Kabely, s.r.o. Jiřím Vostalem

Jiří Vostal
jednatel,

výrobní ředitel   
Draka Kabely, s.r.o.
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Prodám truhlářskou cirkulárku 380 voltů, cena dohodou. 
Tel.: 603 543 550

Sečeme všem, přijmu brigádníka. Tel.: 777 700 901

Nabízíme zpracování (nařezání, naštípaní, srovnání) dřeva. 
Tel.: 731 457 371

Vykupuji kůrovcovou kulatinu jakékoliv množství, odvoz  
zajištěn. Tel.: 731 457 371

Koupíme nemovitost ve Velkém Meziříčí a okolí, dům, byt,  
st. pozemky, pole, lesy, i v exekuci, platba v hotovosti. 
Tel.: 605 054 470

Prodám palivové dřevo (štípané). Tel.: 605 054 470

Prodám suché palivové dřevo, smrkové cena od 460 Kč  
za metr. Nabízíme i přepravu dlouhé kulatiny. Tel.: 605 054 470

Půjčím štípací a řezací automat. Tel.: 731 457 371

Nabízíme těžbu dřeva napadeného kůrovcem harvestorem, 
vyvážení dřeva, odvoz a výkup dřeva. Možnost i za odvoz 
dřevní hmoty. Tel.: 731 457 371

Prodám štípané dřevo – dub, buk, smrk, borovice. Doprava 
zajištěna. Tel.: 731 457 371.

Vykupuji kulatinu i dřevo „na stojáka“, které pokácíme, odvoz 
zajištěn. Tel.: 731 457 371

Koupím stavební pozemek ve VM a okolí. Tel.: 731 457 371

Prodám rodinný dům v Měříně, stavební pozemek u Polné. 
Tel.: 731 457 371

Autoškola, EFECTA CZ s.r.o., Velké Meziříčí, Podhradí 57/1 
oznamuje, že provádí výcvik a výuku. Tel.: 777 700 901

Doprodáváme 22týdenní kuřice, začínají nést. Tel.: 737 477 773 
Hrbov 42. Prodáváme domácí vejce, kulaté balíky sena prů-
měr 130 cm. 
Bližší informace na www.novotny-hrbov.unas.cz

Hledám pronájem garáže nebo jiných prostor k parkování  
motocyklu ve Velkém Meziříčí, seriózní jednání, předem děkuji 
za nabídky. Piště SMS na 723 924 971.

Koupím historický motocykl nebo moped, i nekompletní.   
Tel.: 608 773 933. 

Koupím hoblovku s protahem KDR nebo rojek. 
Tel.: 603 165 320   

Koupím československé dukáty a jiné zlaté mince.  
Tel.: 778 080 060

Koupím staré hračky, šlapací autíčka, pivní lahve s nápisem, 
plechovice od olejů, motocykly a součástky k nim. 
Tel.: 732 400 672. Děkuji

Koupím vojenskou výstroj např.: vysouvací nože, tropické klo-
bouky, oblečení pískové zelené, modré barvy, kanady boty 
okované-plátěné, maskáče, muniční bedny, bundy s koži-
chem, ruksaky nabídněte cokoliv i poškozené! Volejte či proz-
voňte na tel.: 732 400 672. Děkuji

Čalounictví Votava & Václavek – opravy veškerého čalouněné-
ho nábytku i starožitného čalounění dveří, zhotovení matrací 
na přání, čištění sedacích souprav a koberců, výroba krycích 
plachet z PVC, přívěsné vozíky, zástěny pergol i průhledné. 
Odvoz, dovoz. Tel.: 721 123 595,  607 607 924, e-mail: pavel.
votava@centrum.cz

Prodám tovární pásovou pilu na dřevo. Průměr kol 80 cm, 
motor 6 kw, plně funkční. Cena 7 000 korun. Dále 4 ks hliníko-
vá kola obutá v dobrém stavu. Renault rozteč 100 mm, cena 
za vše 1 500 Kč. Tel. č.: 774 868 024.

TISKOVÁ ZPRÁVA
STRATEGICKÝ RÁMEC MAP 
/projekt MAP II rozvoje vzdělávání v ORP Velké Meziříčí, CZ.02. 3. 68/0.0/0.0/17_047/0009959/

V současné době probíhá 7. aktualizace dokumentu Strategický rámec MAP do roku 2023/2025.
Jedná se o dokument vytvořený v rámci projektu Místní akční plán rozvoje vzdělávání 
v ORP Velké Meziříčí, který kromě rozvojových priorit a cílů ve vzdělávání obsahuje 
přehled investičních záměrů škol a školských zařízení v uvedeném území. Aktualizovaný 
dokument naleznete pod odkazem: Strategický_rámec_MAP_ver-
ze_6.0-_k_8. 12. 2020-oprava.pdf (masmost.cz). V případě zájmu 
o doplnění Strategického rámce MAP kontaktujte Mgr. Jašovou 
(jasova@masmost.cz).

Některé z uvedených investičních záměrů se již podařilo re-
alizovat, ať už prostřednictvím výzev MAS MOST Vysočiny či 
prostřednictvím jiných dotačních titulů, především IROP.
Více informací naleznete na www.masmost.cz.
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9.10. MUDr. Miluše Hrašková, Studentská 4/1699,  Žďár nad Sázavou 566 690 131

10.10. MUDr. Tomáš Kreisler, Bezručova 23, Žďár nad Sázavou 724 388 249

16.10. MUDr. Jan Šmídek, Palackého nám. 32, Nové Město na Moravě   566 524 615

17.10. MDDr. Leupoldová Ludmila, Dům zdraví, Velké Meziříčí  720 152 158

23.10. B Smile s.r.o., Osová Bitýška 303    566 536 712

24.10. MDDr. Petr Novotný, Poliklinika ŽĎAS a.s., Strojírenská 6, Žďár n/ Sáz. 566 643 012

28.10. MDDr. Jiří Hruška, Sokolovská 13, Velké Meziříčí  566 524 203

30.10. MUDr. Zdeňka Ouředníčková, Masarykovo náměstí 8, Velká Bíteš 566 531 645

31.10. MUDr. Kateřina Pařízková, Studentská 7, Žďár nad Sázavou 566 690 130

ZUBNÍ POHOTOVOST

Cesta do zahrádkářské kolonie 
„Amerika u Palečkových rybníků“ 
je opravena
Koncem měsíce července 2021 byla provedena oprava příjez-
dové veřejné cesty do této výše uvedené lokality. Šlo o rychlou 
opravu, kterou prováděla firma Colas (pátek, sobota) za souhla-
su a financování města Velké Meziříčí, pana starosty Kaminara-
se, dopravního oddělení pana Pospíchala a oddělení investor-
ského pana Oulehly.
Děkuji všem, kteří se více či méně podíleli na opravě cesty.

Emil Dobrovolný

Na funkci zastupitele rezignoval 
Petr Vrána
Petr Vrána /ČSSD/ rezignoval na post zastupitele na vlastní žá-
dost dne 20. září 2021. Novou členkou zastupitelstva se stala 
Jana Gebre Selassiová. Kompletní složení zastupitelstva nalez-
nete na stránkách města.

Ocenění pečovatelé našeho DPS
Možná si vzpomínáte na projekt 
„PŘÍBĚHY PEČUJÍCÍCH“, o kterém se 
psalo v květnovém čísle. Měli jste 
možnost si přečíst tři příběhy, kte-
ré jsme do projektu přihlásili. Dnes 
vám představujeme majitele příbě-
hů. Za to, že se podělili o své chvil-
ky, na které se nedá zapomenout, 
obdrželi krásná trička. Je skvělé mít 
kolem sebe takové kolegy.

Jitka Tlustáková 

VLASTIVĚDNÁ A GENEALOGICKÁ SPOLEČNOST PŘI JUPITER CLUBU VELKÉ MEZIŘÍČÍ
PLÁN PŘEDNÁŠEK NA II. POLOLETÍ r. 2021

                       Den: úterý v 16 hod.                                                                                                                                                                                   Místo: Jupiter club Velké Meziříčí
Datum P/B/Z Předmět přednášky - besedy Kdo přednáší
5.10. premiéra dokumentu, beseda Ořechov u Brna, můj domov Libor Smejkal
12. 10. premiéra dokumentu, beseda Sportovní rybáři ve Velkém Meziříčí Libor Smejkal, Miloslav Vala
19. 10. přednáška Anna Pammrová na cestě k zářnému cíli Mgr. Helena Pernicová, RNDr. Jana Koudelová
26. 10. dokument Camino, nebo-li Cesta (nejznámější úsek svatojakubské cesty) Jiří Michlíček
2. 11. přednáška Přes Balkán do Gruzie a zpět Jan Mráz
9. 11. přednáška 80. výročí sestřelení příslušníka RAF Leonharda Smrčka a jeho druhů 

(ke Dni válečných veteránů)
Mgr. Zdeněk Smrček

16. 11. beseda Setkání amatérských genealogů Ing. Karel Hromek
23. 11. přednáška Nejbližší evangelické sbory Libor Smejkal, Mgr. Markéta Slámová
30. 11.  přednáška Vzpomínka na Josefa Pěnčíka z Jinošova členové VGS
7. 12. projekce dokumentů, beseda Nad starými filmy Jiří Michlíček
14. 12. beseda Vánoční listování členové VGS
                       Změna programu vyhrazena!!                                                                                                                                                                 Informace na www.jupiterclub.cz
COVIDOVÁ OPATŘENÍ!: Návštěvníci přednášek jsou povinni dodržovat veškerá hygienická opatření MZČR platná k datu konání přednášky (ve vnitřních prostorách Jupiter 

clubu). Povinné respirátory. 



VZPOMÍNÁME

A za vše, za vše dík.
Za lásku, jaká byla,
za život, jaký byl…
Dne 11. října 2021 vzpomínáme na 3. smutné 
výročí úmrtí  pana Josefa Rosického.
Chybíš nám.       Rodina

Vzpomínka na pana Františka Halačku
Dne 3. září uběhlo 14 roků od jeho úmrtí 
a dne 29. září 2021 by se dožil 100 roků.
Stále na něho s láskou vzpomínají 
manželka Marie a dcera Hana s rodinou.
Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.

ODEŠLI Z NAŠICH ŘAD

Dne 6. 10. 2021 uplynou čtyři roky, 
kdy nás navždy opustil náš milovaný 
manžel, otec a dědeček, pan Josef Černý. 
S láskou vzpomínají manželka Jaroslava 
a dcery Irena a Alena s rodinami.

Dne 26. 10. 2021 to bude rok, co nás 
opustil náš milovaný tatínek, dědeček, 
manžel, pan Jiří Doležal, hasič v. v.
Děkujeme za cestu, kterou jsi s námi šel, 
že jsi byl. Chybíš nám.
S láskou vzpomíná celá rodina.

„Krásná léta s Tebou prožitá nás budou pro-
vázet do konce života. Dík za to, čím jsi pro 
nás byl, za každý den, jenž jsi pro nás žil.“
Dne 10. října uplynuly již tři roky, kdy 
opustil tento svět náš milovaný manžel, 
tatínek a dědeček, pan Lubomír Strnad 
z Velkého Meziříčí.
S láskou vzpomínají a všem ostatním za 
tichou vzpomínku děkují manželka a děti 
s rodinami.

„Krásná léta s Tebou prožitá
nás budou provázet do konce života.
Dík za to, čím jsi pro nás byla,
za každý den, jenž jsi pro náš žila.“
Dne 23. 10. uplyne první smutné výročí, 
kdy nás navždy opustila paní Marie 
Komínková z Velkého Meziříčí.
S láskou vzpomíná manžel 
a děti s rodinami.

„Čas plyne a nevrací, co nám vzal, 
jen vzpomínky a bolest v srdci zanechal.“
Dne 9. října vzpomeneme smutné 4. výročí úmrtí, 
kdy nás navždy opustila naše milovaná manželka, 
maminka, babička a sestra, paní Zdeňka 
Lancmanová, která se plně věnovala rodině 
a seniorům. Její život byl posláním pro ostatní. 
Vzpomínáme s láskou a moc nám chybí.
Kdo jste ji znali a měli rádi, věnujte jí prosím 
s námi tichou vzpomínku. Předem děkujeme všem. 
S láskou vzpomínají manžel Karel, dcera Julie 
s rodinou, dcera Regina s rodinou, syn Jiří 
s rodinou, sestra Květoslava s rodinou.

Dne 22. září 2021 jsme si připomněli 
nedožité 110. narozeniny a také 28. výročí 
úmrtí paní Boženy Mejzlíkové z Tasova.
Kdo jste ji znali a měli rádi, vzpomeňte 
s námi.
Za celé příbuzenstvo syn Mirek

Odešel jsi tiše, jak si osud přál.
Dne 16. 10. 2021 uplynou dva roky od 
úmrtí pana Jindřicha Haláska.
Vzpomeňte s námi, zarmoucená rodina.

Jan Postránecký, Velké Meziříčí, 77 let, 26. 8. 2021
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast 
a projevené kondolence při posledním rozloučení dne 30. 8. 2021 
s panem Janem Postráneckým z Velkého Meziříčí.
    Zarmoucená rodina

František Salaš, Velké Meziříčí, 88 let, 27. 8. 2021

Jan Kučera, Dolní Heřmanice, 57 let, 16. 9. 2021
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast 
a projevené kondolence při posledním rozloučení dne 25. 9. 2021 
s panem Janem Kučerou z Dolních Heřmanic.
    Zarmoucená rodina

Julie Procházková, Velké Meziříčí, 77 let, 19. 9. 2021

František Mejzlík, Velké Meziříčí, nedožitých 86 let, 20. 9. 2021
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast 
a projevené kondolence při posledním rozloučení dne 24. 9. 2021 
s panem Františkem Mejzlíkem z Velkého Meziříčí.
    Zarmoucená rodina

Anežka Novotná, Oslavice, 79 let, 21. 9. 2021
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast 
a projevené kondolence při posledním rozloučení dne 25. 9. 2021 
s paní Anežkou Novotnou z Oslavice.
    Zarmoucená rodina

Jarmila Mynářová, Velké Meziříčí, 80 let, 21. 9. 2021
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast 
a projevené kondolence při posledním rozloučení dne 30. 9. 2021 
s paní Jarmilou Mynářovou z Velkého Meziříčí.
    Zarmoucená rodina

Božena Dočkalová, Velké Meziříčí, nedožitých 92 let, 23. 9. 2021
Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast 
a projevené kondolence při posledním rozloučení dne 1. 10. 2021 
s paní Boženou Dočkalovou z Velkého Meziříčí.
    Zarmoucená rodina

Alois Hladík, Křižanov, 68 let, 26. 9. 2021

Miroslav Pospíšil, Velké Meziříčí, 57 let, 28. 9. 2021
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Vysočina se minimálně do-
nedávna pyšnila bohatými 
lesy. Dříve byly ještě hustší, 
žila v nich spousta zvěře a tu 
pytlačili lidé, kteří neměli co 
jíst. Tajně lovili jeleny, srnce, 
prasata i zajíce a nepřipou-
štěli si, že dělají něco špat-
ného. Vždyť Bůh stvořil lesy 
a tolik zvěře pro všechny, 
říkali si spiklenecky a hleděli, 
aby je nechytil hajný. Strážce 
lesa byl jen málokdy nemilo-
srdným psem a občas přivřel 
oko. Vždyť ti chudáci stejně 
nikdy pečínku pořádně neob-
lízli, úlovek většinou vyměnili 
se sedláky či hostinským za 
sádlo, mouku a jiné důležité 
potřeby. Maso na ně nezbý-
valo. Občas ale nějaký hajný 
propadl horlivosti a tvrdě 
po škodné pásl. Většinou na 
přání majitele honitby a nebo 
proto, že se sám dostal se 

známými pytláky do sporu. Tak tomu bylo před více než stole-
tím i v hustých lesích kolem Skleného a Bobrůvky.
Bobrůvka byla proslavenou pytláckou baštou, kde se snad ani 
nenašel dům, jehož obyvatel by nechodil s puškou pod kabátem 
tajně do lesa. Všichni to byli dobří střelci, ničeho se nebáli a po 
vzoru vyhlášeného pytláka Hachly z Dlouhého ještě provokova-
li hajného. Nebylo proto divu, že jeho trpělivost přetekla! Sta-
rý nadlesní Siegfried Padewiet, který bydlel u své dcery Emilie 
Linsbauerové, vyhlásil pytlákům otevřený boj.
„Měj se na pozoru, Hachlo! Nic nedám na povídačky o zpáteční 
trávě, kterou otvíráš doupata kun a lišek a o kulkách, které se ti 
vyhýbají. Jak tě v lese dopadnu, je s tebou konec!“ varoval pytlá-
ka, ten se však jenom smál.
„Konec bude s tebou, protože jsem oprávněný! Kuličku chytím 
holou rukou, hodím ti ji zpátky a jakej byl nadlesní!“
Krčma se otřásala smíchem a Padewiet div vztekem nepraskl. 
Jako ohař se od těch chvil pohyboval revírem, zapřísahal se, že 
Hachlu dostane a pak vymýtí pytláctví z Bobrůvky a široké-
ho okolí. A brzy se také dočkal. Toho dne se vypravil do lesa 
na schůzku s jedním známým fořtem. Místo fořta však potkal 
pytláka. Svého rivala dostal na mušku právě ve chvíli, kdy ten 
chtěl složit krásného šesteráka.
Nadlesní bez váhání vystřelil. Hachla se překvapeně ohlédl, 
rána houkla, ale nic. Že by se mu střely opravdu vyhýbaly? Než 
si to mohl hajný srovnat v hlavě, měl sám kulku v prsou, protože 
pytlák nezaváhal. Nebohý byl v posledním tažení a pachatel se 
mu ještě přišel vysmívat: „Rozluč se se svými lesy! Teď tu budu 
správcovat já!“
Pytlák ho ještě začal tlouct pažbou, ale hajný sáhl z posledních 
sil po velikém noži na vyvrhování zvěře a máchl po Hachlovi. Ko-
šerákem mu rozpáral celé břicho a vzápětí sám padl bezvládně 
do trávy. Zaskočený pytlák si ovázal kolem pasu plachtu trávni-
ci, kterou nosil k odtažení úlovku, převázal si břicho a ještě stačil 

odtáhnout mrtvého hajného k velikému mraveništi a dát mu do 
něj hlavu. Pak se vydal těžkým krokem k Bobrůvce.
V krčmě se k hrůze všech přihlížejících stačil občerstvit a po-
tom se dobelhal se střevy v plachtě až k domu svého nejlepšího 
kamaráda. V brance se zhroutil na zem a druhého dne zemřel. 
Tím skončilo nemilosrdné střetnutí v lese a okolní chlapi se pak 
načas krotili ve své pytlácké vášni.
Na místě mezi Skleným a Bobrůvkou, kde hajný zemřel, se dnes 
tyčí krásná žulová deska (90 x 38 x 18 cm). V horní části má 
červený klínový kříž, jehož obrysy jsou lemovány zeleně a pod 
ním jsou naopak v červeném rámečku zelená písmena a letopo-
čet. Písmena SP značí iniciály Siegfrieda Padewieta, jehož hlavu 
pořádně obrali mravenci, číslice hlásají, že se tak stalo v roce 
1878. Smutnou historku jsem vyslechl jednou na Moravci. Kdy-
koliv jsem jel od té doby přes Sklené, Pikárec či Bobrůvku, vždy 
jsem se pídil u místních po podrobnostech, ale kromě jména 
pytláka jsem nikdy neuspěl. Až v dubnu 2006 jsem měl ve Vel-
kém Meziříčí besedu se čtenáři, a tam mi prapraprapravnučka 
nebohého nadlesního půjčila rodinnou kroniku. Konečně jsem 
tak získal jméno zabitého a nádavkem pár dalších informací.
Když jsem pak zase šlapal lesem z Bobrůvky do Skleného, míjel 
jsem kousek od pomníku dobré tři desítky obrovských mrave-
nišť, jaká jsem snad ještě nikdy neviděl. Nemohl jsem si ne-
vzpomenout na krutý konec hajného. Takhle skončit by nechtěl 
určitě nikdo z nás…



Hrabě František Harrach
Kníže Rudolf Lobkovic nezanechal vlastní potomky, a tak odká-
zal velkomeziříčský velkostatek svému synovci Františku Ha-
rrachovi. Kromě rodového majetku v Meziříčí spravoval Harrach 
také velkostatek Janovice u Rýmařova, jehož majitelem se stal 
po smrti otce.
František Harrach svou pozornost zaměřil na problematiku 
hospodaření, věnoval se především rybníkářství a lesnictví. Na 
meziříčském velkostatku zřídil rybářsko -hydrobiologickou sta-
nici, která se mimo jiné věnovala studiu kapra i z hlediska jeho 
potravinářské a tržní hodnoty. Jinými slovy si tato stanice kladla 
za cíl zlepšit výsledky hospodaření.

Umění a charitativní 
činnost
Hrabě Harrach byl vy-
studovaným právníkem, 
ale záběr jeho zájmů a čin-
ností byl velmi široký. Kromě 
hospodářských problémů se 
věnoval také charitativní čin-
nosti, literatuře a umění. Rov-
něž byl nadšeným cestovatelem. 
První větší zkušeností pro něj byla 
cesta kolem Jaderského moře, kdy 
zážitky zachytil v cestopise, který vy-
šel ve Vídni v roce 1890. Ve své době 
byl považován za nejlepšího znalce po-
měrů v Habeši.
Na poli literárním se věnoval rovněž bás-
nické tvorbě a byl autorem i několika divadelních 
her. Básně však povětšinou zůstaly pouze v rukopisech. Za-
jímal se o českou literaturu, velmi dobře se orientoval v antické 
kultuře a klasické literatuře, přičemž znal zpaměti celé partie 
z klasiků.
Působil v celé řadě spolků s charitativním zaměřením, byl také 
například předsedou okresního spolku Československého čer-
veného kříže ve Velkém Meziříčí. Za své zásluhy na humani-

tárním poli mu byl papežem Piem XI. v roce 1929 udělen řád 
sv. Silvestra, který si návštěvníci mohou spolu s dalšími řády 
a vyznamenáními prohlédnout v zámeckých expozicích.

Meziříčské a sarajevské manévry
V září roku 1909 se hrabě Harrach stal hostitelem hned dvou 
císařů, a to Františka Josefa I. a Viléma II. Oba císaři se zde spolu 
s následníkem trůnu Františkem Ferdinandem d’Este zúčastnili 
císařských manévrů. Návštěvníci si i dnes mohou prohlédnout 
ložnici, v níž nocoval František Josef I.
Sarajevských manévrů v roce 1914 se František Harrach zú-
častnil jako pobočník následníka trůnu. Stal se přímým účastní-

kem osudových oka-
mžiků spojených 
s atentátem na 
Františka Ferdi-
nanda. Následní-
kovi zapůjčil svůj 
černý otevře-
ný automobil 
Graf  & St i ft 
z roku 1911. 
Ve vozidle 

řízeném Ha-
rrachovým šoférem 

Leopoldem Loykou se-
děl i sám majitel automobi-

lu, který následníkovi poskytl po 
atentátu kapesník, aby si mohl setřít 

krev z úst. Hrabě Harrach kapesník násled-
ně uchoval jako vzácnou relikvii v zámecké kapli.

Hraběti Harrachovi a událostem s ním spjatých je 
v zámeckých interiérech věnována celá expozice. Ná-

vštěvníci si mohou prohlédnout nejen fotografie a dokumenty 
k velkomeziříčským manévrům, ale také fotografie z manévrů 
sarajevských. Opomenout ale nesmíme ani často zmiňovaný 
kapesník s krví Františka Ferdinanda, který je zde rovněž vy-
staven.

Díl 9 | Text: Lucie Pavelcová
Foto: archiv muzea

SERIÁL ZE ZÁMKU
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Sportovní rybáři natočili film. Představí v něm dosud nepublikované 
dobové záběry
Sportovní rybářství ve Velkém Meziříčí funguje již úctyhodných 125 let. Bohatou historii mapuje nový 
umělecký dokumentární film, který vytvořili členové místního pobočného spolku Moravského rybář-
ského svazu ve spolupráci s režisérem Liborem Smejkalem.

Srdečně tímto zveme všechny občany na premiéru tohoto ojedinělého časosběrného dokumentu, 
která se uskuteční v úterý 12. října od 16 hodin v kinosále Jupiter clubu při Vlastivědné genealogické 
společnosti. Součástí večera bude i beseda s tvůrci.

ROZHOVOR S HLAVNÍMI PROTAGONIS-
TY FILMU

Jak vznikl nápad natočit film Sportovní 
rybáři ve Velkém Meziříčí?

Bohumír Machát: Při důkladném úklidu, 
který se prováděl v sídle spolku, se našly 
16milimetrové cívky s neznámým ob-
sahem. Filmy tu ležely spoustu let bez 
povšimnutí. V JKP jsem požádal pana 
Smejkala, aby materiály převedl do elek-
tronické podoby. Původním záměrem 
digitalizace bylo dochovat vzácné his-
torické záběry pro budoucí generace, na 
což obec s ochotou přispěla. Když byly 
filmy hotové a promítly se, napadlo nás, 

že bychom neměli zůstat pouze u nich. 
Tak vznikl nápad vytvořit dokument, je-
hož prostřednictvím poukážeme na exi-
stenci sportovních rybářů ve městě a na 
jejich dlouholetou historii.

Vladimír Dřímal: Ano, vždyť začátkem 
minulého století zde bylo centrum spor-
tovního rybářství pro celé Rakousko – 
Uhersko. Dalším impulsem, který vý-
znamně přispěl ke vzniku snímku, bylo 
také blížící se 125. výročí od založení 
naší organizace.

Libor Smejkal: Kronikář spolku pan Ma-
chát se dal do psaní textů. Rozhodli 
jsme se, že kromě dávné minulosti při-

blížíme lidem i současnost. Bohužel zá-
běry z posledních let nám chyběly, a tak 
jsme dotočili výlovy rybníků, vypouštění 
ryb do řek nebo kupříkladu lov elektric-
kým agregátem. Na základě podkladů 
od pana Macháta a od ostatních iniciá-
torů jsem vytvořil filmový scénář, podle 
něhož jsme poté stavěli film.

Vladimír Dřímal: Pan Smejkal napsal 
scénář a film dal dohromady jako ce-
lek. Bylo zapotřebí uskutečnit spoustu 
schůzek, abychom společnými silami 
seřadili historii od prvopočátků až do 
dnešních dní.

Miloslav Vala: Hlavní motivací vedoucí 
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ke vzniku dokumentárního filmu se stal 
fakt, že jsme díky doposud žijícím kapa-
citám schopni dostat se k zajímavým in-
formacím a erudovaným výkladům a je-
likož pamětníků ubývá, je zapotřebí tyto 
informace nyní uchovat pro budoucnost. 
Vzniklý dokument má svůj význam jak 
pro rybáře, tak i pro město a jeho rodá-
ky – patrioty. Ze stejného důvodu pra-
cuje pan Machát na vytvoření fotogra-
fické kroniky. Fotografie se v současné 
době nachází v poněkud neutěšeném 
stavu, kdy jsou neroztříděné umístěny 
v krabicích a dezolátních fotoalbech. 
Byli bychom neradi, kdyby se budoucí 
generace ochudily o tyto poklady.

Kdo se na vytvoření dokumentu po-
dílel?

Bohumír Machát: My všichni dohroma-
dy. Jak už bylo řečeno, režie se ujal Libor 
Smejkal, dále na snímku spolupracovali 
předseda pobočného spolku Moravské-
ho rybářského svazu ve Velkém Meziříčí, 
Miloslav Vala, předseda kontrolní a re-
vizní komise Vladimír Dřímal a já. Ko-
mentáře přednesl přední český mode-
rátor Petr Jančařík a klavírní improvizací 
dílo doprovodil Matěj Hampl.

Jak dlouho se snímek natáčel?

Libor Smejkal: Doba natáčení trvala 
prakticky dva roky. Necelé čtyři měsíce 
trvalo vytvoření scénáře, kdy se dávaly 
dohromady materiály a vznikaly různé 
diskuse. Poté se dle aktuálních příleži-
tostí postupně natáčelo. Celý tvůrčí pro-
ces byl ovšem násilně přetržen nepříz-
nivou epidemickou situací.

Na co všechno se mohou diváci těšit?

Vladimír Dřímal: Film mapuje historii 
od samého začátku až do současnosti 
a dá se v něm vysledovat hned něko-
lik vrcholů. Zaznamenány jsou úspěchy 
v 60. letech, počátky rybářského krouž-
ku a časopisu Rybářství. Zmiňujeme 
vliv velkomeziříčské tragédie, povodeň 
z roku 1985 i okolnosti kolem roku 1989. 
Ve zkratce se jedná o historické filmy, 
vyprávěnou historii doplněnou o různé 
dobové dokumenty. Zároveň je zachová-
na časová osa jednotlivých událostí.

Čeho si na filmu nejvíce považujete?

Bohumír Machát: Skutečnosti, že jsme 
jej společně v této době dali dohromady 
a také toho, že si lidé budou moci pro-
hlédnout nikdy neviděné záběry z roku 
1896 a další záběry z období let 1959 
až 1964.

Vladimír Dřímal: Za zmínku jistě stojí 
období 60. let, kdy se sportovní rybáři 
nacházeli na vrcholu. Tehdejší předseda 
dostal dokonce vyznamenání za rozkvět 
spolku. Na historických záběrech jsou 
zachyceni mládežníci na rybářských zá-
vodech, někteří pamětníci se mezi nimi 
mohou poznat. I z toho důvodu stojí film 
za zhlédnutí.

Libor Smejkal: Film je takovým připome-
nutím i pro nerybářskou společnost ve 
smyslu, že zde nějací sportovní rybáři 
fungují a jak velké množství práce pro 
krajinu a město bezúplatně dělají. Záro-
veň jsme chtěli poukázat na romantiku 
a krásu velkomeziříčských řek.

Miloslav Vala: Ve filmu uvidíte místní 
osobnosti Velkého Meziříčí, které už ry-
baří v nebeských vodách, ale občané si je 
jistě pamatují. Na jedinečných záběrech 
můžete pozorovat své tatínky nebo dě-
dečky, kdy můžete pocítit určité zadosti-
učinění za jejich obětavou činnost a vzdát 
jim hold.

Bylo vytvoření filmového dokumentu 
tím hlavním, čeho jste chtěli ve funkci 
dosáhnout?

Miloslav Vala: Za své čtyřleté volební ob-
dobí jsme chtěli dopsat kroniku, která 
se celých 60 let nepsala, což se včetně 
grafické ilustrace paní Lidmilou Dohna-
lovou velmi podařilo. Nyní je hotový ho-
dinu trvající film, a pokud dotáhneme 
do zdárného konce i práce na obrazové 
kronice, bude výsledkem našeho společ-
ného snažení ucelený materiál historie 
a vývoje celého rybářského spolku, což 
je obohacením nejen naší organizace, ale 
i kultury celého města Velké Meziříčí.
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PODĚKOVÁNÍ

Členové pobočného spolku 
Moravského rybářského sva-
zu ve Velkém Meziříčí s velkou 
vděčností děkují městu Velké 
Meziříčí za finanční podporu, 
která umožnila vznik doku-
mentu Sportovní rybáři ve Vel-
kém Meziříčí - Organizované 
rybářství od počátku po sou-
časnost.
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FOTBAL
9. 10., 10:15 hodin,stadion U Tržiště VM
Velké Meziříčí – Hlučín

16. 10., 10:15 hodin, stadion U Tržiště, VM
Velké Meziříčí – Uničov

30. 10., 10:15 hodin, stadion U Tržiště, VM
Velké Meziříčí – Zlín B

HÁZENÁ
9. 10., Sportovní hala 
Tělocvičné jednoty Sokol VM

16. 10., Sportovní hala 
Tělocvičné jednoty Sokol VM

30. 10. 2021, Sportovní hala 
Tělocvičné jednoty Sokol VM

VOLEJBAL
16. 10., 17:00 hodin, Komenského 1, VM
Velké Meziříčí – Staré město 
(muži A – základní skupina C)

29. 10., 17:00 hodin, Komenského 1, VM
Velké Meziříčí – Bučovice 
(muži A – základní skupina C)

VEŘEJNÉ BRUSLENÍ
Vstupné:
dospělí, mládež nad 15 roků – 40 korun
děti do 15 roků – 30 korun
doprovod – 20 korun
9. 10. 14.30 – 16.00
10. 10. 15.00 – 16.30
16. 10. 14.30 – 16.00
17. 10. 14.15 – 15.45

Puntíkový den
29. 10. 2021, 13:00 hodin
Fajtův kopec, VM
Světový den psoriázy
Oblečme si puntíky a zbavme lidi před-
sudků.
Nikdo s psoriázou nebo psoriatickou 
artritidou by neměl zůstat sám.
Doprovodný program pro děti zajišťuje 
Dóza, středisko volného času.
Více na: 

KONCERTY
9. 10. 2021, 19:00 hodin 
Rock Depo, VM
Dukla Vozovna / Bermudskéj Kvádr / 
VPV

15. 10. 2021, 19:00 hodin 
Rock Depo, VM
Kalle, Manollo, Ima Teva feat. David 
Pomahač

16. 10. 2021, 19:00 hodin 
Rock Depo, VM
Hellmess in Velmez

22. 10. 2021, 19:00 hodin 
Rock Depo, VM
Večírek / Zábava s kapelami Arbok 
a Alobal

23. 10. 2021, 20:00 hodin, velký sál JC, 
Náměstí 17, VM
Jelen

30. 10. 2021, 19:00 hodin 
Rock Depo, VM
Tragedis + Barricade + Přísun Povolen

DIVADLO
8. 10. 2021, 19:00 hodin 
Velký sál, Jupiter club, VM
Dobytí severního pólu
Divadlo Járy Cimrmana.

16. 10., 15:00 hodin 
malá scéna JC, Náměstí 17, VM
Vodníkova Hanička
Loutková pohádka pro děti a rodiče.

20. 10. 2021, 19:30 hodin 
Velký sál, Jupiter club, VM
Odpočívej ve svém pokoji
Studio DVA Praha - 1. představení 
divadelní sezony podzim 2021.

22. 10. 2021, 19:30 hodin 
Velký sál, Jupiter club, VM
Žena za pultem 2: Pult osobnosti
Divadelní představení Divadla Kalich 
Praha.

KINO JUPITER clubu VM
5. 10., 16:00 hodin 
kino JC, Náměstí 17, VM
Ořechov u Brna, můj domov
Film Libora Smejkala, pořádá vlastivědná 
a genealogická společnost při Jupiter clubu.

6. 10., 18:30 hodin 
kino JC, Náměstí 17, VM
Schang -Chi a legenda o deseti prstenech
Vstupné 120 korun, 133 minut.

7. 10. v 18:00, 9. 10. v 19:30, 17. 10. 
v 16:00, 21. 10. v 18:00 hodin 
kino JC, Náměstí 17, VM
Karel
Vstupné 130 korun, 127 minut.

12. 10., 16:00 hodin 
kino JC, Náměstí 17, VM
Sportovní rybáři ve Velkém Meziříčí - 
Organizované rybářství od počátku po 
současnost
Film Libora Smejkala, pořádá vlastivěd-
ná a genealogická společnost při Jupiter 
clubu.

15. 10., 19:30 hodin 
kino JC, Náměstí 17, VM
Není čas zemřít
Vstupné 140 korun, 163 minut.

Změna programu vyhrazena.

VÝSTAVY
1. 9. – 31. 10.  
galerie Muzea Velké Meziříčí, zámek
Výstava Světy v nás – Borek Vytlačil, 
Ateliér Krisans

RŮZNÉ
15. 10. 2021, 19:30 hodin 
Velký sál, Jupiter club, VM
Screamers – travesti skupina

19. 10. 2021, 18:00 hodin
kino JC, Náměstí 17, VM
Trabantem napříč kontinenty – Z Aus-
trálie do Asie s Danem živě!

HOKEJ
17. 10., 17:00 hodin 
Zimní stadion VM
HHK Velké Meziříčí „B“ – HC Orli, Byst-
řice nad Pernštejnem

KAM
KULTURNÍ AKCE MĚSÍCE



www.velkomeziricsko.cz

29SPORT

Dobrovolní hasiči soutěžili v požárním útoku s vodou
V neděli 5. září se na Náměstí a v ulici 
Komenského uskutečnila velká podíva-
ná pro dospělé i děti. V rámci 6. ročníku 
Memoriálu zasloužilých funkcionářů zde 
závodily hasičské týmy v požárním útoku 
s vodou podle cvičebního řádu. Přítomní 
tak mohli spatřit vázání lanek, sání vody 
z nádrže a rozhazování hadic.
Do soutěžního klání se přihlásilo cel-
kem 15 družstev, z toho 10 týmů mužů 
a 5 týmů žen. Na správnost provedení 
dohlížela pětice rozhodčích. Absolutní 
vítězství a putovní skleněnou hasičskou 
helmu včetně dalších drobných darů ob-
drželo v kategorii mužů družstvo z Osla-
vice s časem 64,17 sekund. V ženské 
kategorii obhájil loňské vítězství tým 

z Bohdalova, a to v čase 52:92 sekund. 
Cenu pro nejzasloužilejšího účastníka 

soutěže získala nejstarší účastnice závo-
du Jana Doležalová.

Hasiči závodili o postup na olympiádu

Na stadionu za III. Základní školou Školní se v sobotu 11. září 
konala soutěž v klasických disciplínách CTIF. O dosažení nejlep-
ších výkonů usilovaly týmy z celé České republiky. Akci pořádal 
Sbor dobrovolných hasičů Velké Meziříčí.
Soutěžilo se v požárním útoku a štafetě 8 x 50 metrů. Závod 
hasičům komplikovaly překážky v podobě kladiny bez náběhu, 

150 centimetrů vysoké bariéry a osmimetrové roury, kterou mu-
seli závodníci proskočit. Závody se řadily do kvalifikace na Hasič-
skou olympiádu do Slovinska 2022. Dohromady se klání zúčast-
nilo 9 hasičských družstev, pocházejících z Chlumce nad Cidlinou, 
Mostišť, Kolešovic, Nové Paky, Opavy, Pískové Lhoty a z Velkého 
Meziříčí. Postup na Hasičskou olympiádu 2022, která se usku-
teční ve Slovinsku, získala družstva A a B z Nové Paky.
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KŘÍŽOVKA O CENY
V říjnu roku 1781 se (viz tajenka) otevřela 
první úředně povolená čítárna časopisů 
a půjčovna knih v Praze. Za jejím zro-
dem stál frankfurtský rodák a knihkupec 
Wolfgang Christian Gerle. Zapůjčoval se 
denní tisk i beletrie, později se zde konaly 
dražby knih. Scházeli se tu šlechticové, 
důstojníci a intelektuální elita. Denní po-
platek za využití služeb činil jeden krejcar, 
předplatné na půl roku stálo dva zlaté.
Městská knihovna ve Velkém Meziříčí 
se nachází v Poštovní ulici. Její prostory 
zahrnují půjčovnu pro dospělé čtenáře, 
děti a mládež, internetovou studovnu, 
čítárnu včetně zahradní čítárny a výstav-
ního sálu. Její historie sahá do roku 1889, 
kdy ji zakládající Jednota přátel a mláde-
že usídlila v tehdejší měšťanské škole, 
dnešní rekonstruované budově Měst-

ského úřadu Velké Meziříčí (v bývalém 
sídle pobočky České spořitelny).
Správné znění tajenky zašlete do 
22. října 2021 e-mailem na adresu: 
velkomeziricsko@velkemezirici.cz nebo 
poštou či doručte osobně do redakce 
(Radnická 29/1, budova radnice, přízemí, 
dveře č. 104, 594 13 Velké Meziříčí).

Tajenka z minulého čísla: 
Bruno Kučera, zdejšího klubu velocipe-
distů

Výherci: 
Stanislava Slámová, Olší nad Oslavou
Josef Kubiš, Velké Meziříčí 
Monika Rajmová, Velké Meziříčí
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Díl 58: Špitálek – náhrobek Zikmunda Heldta

Text: Marie Ripperová
Foto: Lucie Málková

Najdete nás na facebooku:
facebook.com/velkomeziricsko

Podklady pro inzerci, blahopřání 
a společenskou kroniku přijímáme:
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V případě nedodání zpravodaje se ob-
raťte na Českou poštu Velké Meziříčí 
(+420 954 259 401). Můžete si ho vy-
zvednout také na recepci radnice.

Vydavatel si vyhrazuje právo krátit nebo 
upravit příspěvky bez předchozího sou-
hlasu autora, v případě nedostatku místa 
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Pondělí:  13.00 – 17.00
Středa: 10.00 – 12.00
Pátek: 8.00 – 12.00

Špitální kostel sv. Kříže býval pohřebním 
místem pánů z Lomnice a na Meziříčí. Na 
tuto tradici se pokusil navázat Zikmund 
Heldt z Kementu, který zde byl také po-
hřben. Vdova Alena Meziříčská z Lomnice 
byla luteránka a vychovávala tak i děti, ale 
katolického manžela pohřbila s poctou, 
jaká mu náležela. K tomu patřil i náhro-
bek. Zřejmě krátce po pohřbu byla v kos-
tele umístěna kamenná deska, označující 
pohřeb urozeného pána. Současně byla 

u místního kameníka zadána výroba pat-
řičného náhrobku, který zde byl též insta-
lován. Paní Alena byla žena velkého světa. 
Pohybovala se v nejvyšších kruzích a přá-
telila se s řadou příslušníků vysoké šlechty. 
Proto jí zřejmě časem náhrobek připadal 
příliš provinční a dala ho doplnit novým, vy-
robeným pro změnu mistrem svého oboru. 
Úmrtí jednoho pána, byť významného, tak 
označují hned tři kamenné výtvory, zasa-
zené ve stěnách špitálního kostela.

V QR kódu najdete 
mapu:

Funerální památka
49.3528203N, 16.0149247E

Ve špitálním kostele sv. Kříže je umístěn
nejkrásnější renesanční náhrobek ve městě.



WELLNESS OPĚT
OTEVŘENO

Pod Strání 2279
594 01 Velké Meziříčí

BEAUTY&BEAST

www.beauty-beast.cz

PŘIJĎTE SE 
OHŘÁT :-)

MÁME PRO VÁS PŘIPRAVENO:
/ Několik druhů saun
/ Saunové ceremoniály
/ Parní kabinu

/ Kneippův chodník
/ Vířivku
/ Bazének

Požadujeme:
■ vzdělání elektro (ÚSO, SOU)
■ zodpovědný přístup k práci

■ technické myšlení
■ časová flexibilita

Nabízíme:
■ nadstandartní platové ohodnocení

■ prémie ze zakázek
■ profesní růst

■ práce s moderními technologiemi
■ firemní vůz

■ nástup možný ihned
■ přátelský kolektiv

■ možnost brigády a praxe

V O L T Í K
E L E K T R O

V O L T Í K
E L E K T R O

Třebíčská 1678/60
594 01 Velké Meziříčí

+420 774 299 633 
info@voltikelektro.cz

HLEDÁME NOVÉ VOLTÍKY
na pozici

technik elektro / servisní technik

2021

www.jupiterclub.cz
www.masmost.cz

Přehlídka 
možností studia 
na středních 
školách pro žáky 
vyšších ročníků 
základních škol, 
rodiče a pedagogy

Velké Meziříčí

3. LISTOPAD 15.00
VELKÝ SÁL JUPITER CLUBU

STÁNKY 
STŘEDNÍCH 

ŠKOL

INFORMACE 
O STUDIU

PRAKTICKÉ 
UKÁZKY

KONZULTACE

ODBORNÝ 
PROGRAM 

PRO RODIČE 
I PEDAGOGY


